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Zlato iz Osijeka v 
Vipavo
Mladinski orkester Vipavski tam
buraši se je 15. maja udeležili 
mednarodnega festivala tambu- 
raške glasbe v Osijeku.

^^voje tehnično znanje in muzikal- 
^^nost so komisiji pokazali s sklad- 
^^bo Neže Žgur Hitro poplesavanje, 
skladbo Siniše Leopolda Ognjemet, s 
Svečano uverturo skladatelja Kamila 
Kolba in slavonsko ljudsko Ruže i tam
burin. Za osvojenih 96 točk, so prejeli 
zlato-priznanje, na katerega so zelo po
nosni, saj je dokaz, da so konkurenčni 
tudi zelo dobrim hrvaškim tambu- 
^škim orkestrom. Vendar Vipavski 
tMnburaši tistega dne niso slavili samo 
zht^j priznanja mladinskega orkestra, 
a®paktudi bronasto priznanje njihove 

dirigentke Neže Žgur za skladbo Hitro 
1 poplesavanje. Vsako leto namreč pode- 
^ bjo zlato, srebrno in bronasto prizna

nje skladatelju za njegovo tamburaško 
skladbo. Celotno društvo je nanjo zelo 
Ponosno, saj so veseli, da imajo mlado in 
nadarjeno skladateljico in dirigentko, ki 
se že uveljavlja v glasbenih vodah.
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Rokometašice ŽRK Ajdovščine 
so suvereno pometle s tekmica
mi v 1. B ligi in se uvrstile v elitno 

I konkurenco. Kadetinje 
so osvojile 5. mesto v dr
žavi!________

Šturci zmagovalci Malih sivih celic
'JTbredo, 2. junija 2010, je na TV

m# Slovenija potekal veliki finale 
W kviza Male sive celice.

Ekipa OŠ Šturje se je pomerila z ekipo 
OŠ Sevnica.

Po napetem dvoboju med najboljšima 
ekipama v Sloveniji je zmaga pripadala 
Šturcem.

S tem so si tekmovalci Martin Praček, 
Meta Marc, Tine Bajec prislužili poletno 
šolo košarke Petra Vilfana v Strunjanu, 
tekmovalci z mentorico Bojano Stopar 
in navijači pa še obisk Gardelanda, v 
organizaciji turistične agencije Palma iz 
Celja.
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Zmagovalni Cesar še doma
Ajdovščina, 27. maja - Dijaki predšolske vzgoje Srednje šole Veno Pilon iz Ajdovščine so v Dvorani prve 
slovenske vlade v Ajdovščini odigrali igro Cesarjeva nova oblačila, s katero so osvojili prvo nagrado na 
letošnjem srečanju gledaliških skupin.

I^rtekmovanje je potekalo od 4.
I do 8. maja v različnih krajih 

na italijanski strani in v Novi 
Gorici. Sodelovalo je pet italijanskih 
srednjih šol in tri slovenske (iz Škofijske 
Gimnazije Vipava, Gimnazije Nova 
Gorica in Srednje šole Veno Pilon).
Vaje so potekale dokaj intenzivno, zah

tevno in premišljeno, da so vsi komični 
elementi resnično učinkovali. Igralci so 
se odlično vživeli v svoje vloge, s pri
stnim in sproščenim nastopom so si 
pridobili naklonjenost strokovne žirije. 
Prejeli so plaketo, zastavo festivala in 
tudi denarno nagrado. Poleg tega je bila 
Urška Klanjšček izbrana za najboljšo 
igralko festivala, Nejc Skubin in Blaž 
Volarič pa sta bila nominira
na za najboljšega igralca.
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n in Blaž

Dan zdravja
Vipava, 1. junija - Občina Vipava je v sodelovanju z Zdravstvenim domom Ajdovščina pripravila Dan 
zdravja. Pester program, ki se je skozi cel odvijal dan pred in v Kulturnem domuje pritegnil mnogo 
občanov, ki jih zanima njihovo zdravje.

opoldanski del programa je bil 
■namenjen otrokom in mladini. 

V praktičnih delavnicah in s po
močjo filmov so spoznavali, kako se ob
varovati bolezni in kaj je potrebo za kre
pitev zdravja. Veliko zanimanja je bilo 
za prikaze osnovnih postopkov oživlja

nja, ki 
jih je, z 
lutko in 
vsemi 
potreb
nimi 
aparati, 
prika
zovala 
ekipa 
urgen
tne 
službe 
ajdo
vskega 
zdra
vstve
nega

doma. Poleg šolarjev in gojencev Ciriusa 
so bili pogosti gosti stanovalci bližnjega 
Pristana.

Popoldanski del je postregel s serijo 
predavanj, kjer so strokovnjaki svetova
li, kako ohranjati ali krepiti zdravje, go
vora je bilo tudi o paradontalni bolezni

in predstavitev programa SVIT - to je 
preventivni program za zgodnje odkri
vanje raka na debelem črevesju.

Brezplačno merjenje sladkorja v krvi 
je pritegnilo največ občanov. Po besedah 
sestre Patricije Stopar so že do 18.00 ure 
odvzeli več kot 100 vzorcev krvi, med 
katerimi je bila večina v mejah normale. 
Tokrat so merili tudi količino holestero
la v krvi - ker postopek traja tri minute, 
je bilo ob tem kar nekaj čakanja. Povišan 
holesterol je opažen tudi med mladimi. 
Posamezniki so si lahko izmerili še krv
ni tlak ter sestavo telesne mase, na voljo 
pa je bilo tudi individualno svetovanje 
za izboljšanje življenjskega sloga.

Glavna sestra ZD Ajdovščina Irena 
Vidmar je bila s skrbjo občanov za svoje 
zdravje zelo zadovoljna, saj je bilo med 
obiskovalci tudi veliko število mladih. 
Tudi sama se podvrgla nekajsekundne
mu merjenju krvnega sladkorja, kot tudi 
spodaj podpisani, ki si je z ugodnim re
zultatom lahko privoščil sladoled pri 
Marjanci. ep

100 Latnikov
Cenjene bralke, spoštovani 
bralci!

Res mi je v čast, da vas takole, iz 
tega latniškega okenca pozdravim 
ob stoti (100.) izdaji časopisa Latnik.

Za lažjo predstavo, najprej materija: 
100 založenih številk I.atnikov pome
ni natiskanih 822.500 izvodov, zavitih 
v 16.450 svežnjev, skupne mase 157.400 
kg oz. dobrih 157 ton potiskanega pa
pirja. Naložene na 200 - tih paletah 
sojih morali poštarji, še preden sojih 
785 - tisočkrat spustili v nabiralnik, 
18.500 - krat naložiti v svoje torbe in 
košare na motorjih. Če bi razgrnili vse 
strani do sedaj natiskanih Latnikov, bi 
pokrili 2.220.750 kvadratnih metrov 
površine oz. dobrih 222 hektarjev. Če 
bi zložili vse strani do sedaj natiska
nih Latnikov v nekakšen tepih, bi po 
njem prišli na konec Sibirije - tepih bi 
bil dolg 4.935 kilometrov. V 5400 - tih 
člankih smo natisnili čez 10 milijonov 
črk. Izžrebanci 72 - ih križank so spili 
1080 litrov nagradnega vina. Tiskarna 
je zaslužila nekaj malega manj od 
200.000 €, poštarji pol od tega.

Tisto kar šteje, pa so ure branja na
šega Latnika. Če predvidevamo, da je 
bil vsak Latnik vsaj eno uro povezan 
z nevroni bralca, in če bi vse Latnike 
moral prebrati samo en človek, bi za 
to potreboval 93 let, deset mesecev, 21 
dni in devet ur.

K sreči, pa smo tega 'ujetega' bralca 
razbremenili vsi skupaj. Šele in samo 
tedaj doseže Latnik svoj smisel. Tisto, 
kar piše med vrsticami, razume na
mreč vsak po svoje. Bogastvo različ
nosti nas dela boljše in bolj žive. In 
prav je tako. Tudi je prav, da lahko 
vsakdo piše po svoje. Kakor razume 
svet in družbo. Ponosen sem, da do 
sedaj nismo zavrnili niti enega mne
nja, podpisanega članka ali prispevka, 
razen zakonsko prepovedanih vsebin 
(sovražni govor, širjenje nestrpnosti 
...). Niti enega.

Seveda se moram ob jubileju za
hvaliti vsem, ki pomagate pri sestavi 
Latnika. Najprej delavcem in sode
lavcem. Brez njih ne bi vedeli za krave 
na Gori, svetovna padalska prvaka, 
uspelo razstavo v Vipavskem križu, 
tolpo tolovajev, praznovanja vaških 
zavetnikov, ostali bi brez zmagovitih 
golov, pregorelih žarnic, tople vode v 
bazenu, ujetih školjk v kamnu .... Brez 
njih bi bilo naše življenje siromašneje 
za 5.400 toplin.

Za konec namenjam posebno zahva
lo našim oglaševalcem, obrtnikom in 
podjetjem, ki s plačilom reklamnih 
sporočil omogočajo opisane kilogra
me in kvadrature. Tudi naprošam 
bralke in bralce, da se ob vsaki obja
vljeni reklami spomnijo na pomen 
oglaševalca v našem časopisu in oko
lju, v katerem bivamo.

Sicer pa - živel Latnik še sto in sto 
številk! Mitja Tripkovič
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Tudi ajdovski maturanti plesali 

četvorko
Ajdovščina, 21 maja - Točno ob poldne je več kot 30.000 maturantov v osmih evropskih državah soča
sno stopilo v korak - odplesali so četvorko.

"j^^kotem ko je bila lani ajdovska 
B^Fčetvorka nekako v izgnanstvu 
JL (v nekdanji vojašnici), se je leto 
vrnila na primerno mesto, v sredi
šče Ajdovščine. Tako si je lahko ples 
letošnje generacije maturantov na 
Lavričevem trgu ogledalo kar precej 
ljudi. Več kot sto plesalcev sta nagovo

rila - vrhunska plesalca Jurij Batagelj Sloveniji potekal pod geslom 'matu- 
in Jagoda Štrukelj in jim namenila rantska četvorka brez alkohola', pa se 
nekaj koristnih napotkov. Sam ples je dogajanje na placu še ni končalo. Svoje 
usmerjal Boris Rebula iz plesne šole znanje so na veselje gledalcev kar na as- 
Rebula, organizacijske niti pa je tokrat faltu prikazali dve skupini, ki delujeta 
iz ozadja vlekel Mladinski center Hiša v uspešnem ajdovskem plesnem studiu 
mladih. ADC.

S plesom maturantov, ki je letos v ' ep

Širitev pokopališča v Ajdovščini
Na novem delu ajdovskega pokopališča že brnijo stroji. Temelji za poslovilni objekt in spremljajoče 

prostore so že položeni, objekti pa tudi že dobivajo prve obrise.

Vrtec v Selu podjetju 

Marc d.o.o.
Ajdovščina, 31. maja - V sejni sobi občine Ajdovščina so na krajši 
slovesnosti podpisali pogodbo za gradnjo novega vrtca v Selu. Na 
javnem razpisuje bilo med petimi ponudniki izbrano podjetje Marc 
d.o.o. iz Ajdovščine.

Vrtec v Selu je zaradi velikega 
povpraševanja staršev začel de- 
lovati leta 1979. Dobrih 80 kva

dratnih metrov prostorov v danes že 
stoletni stavbi pa ne zadostuje več potre
bam, niti ne izpolnjuje zahtevanih nor
mativov. Vrtcu manjka vrsta prostorov 
(sanitarije za osebje, shramba za igrala, 
prostor za strokovno osebje ...), kuhinja 
je premajhna, instalacije so dotrajane,, 
ogrevanje je neustrezno. Število novoro
jenih otrok na širšem območju, ki se na
vezujejo na vrtca v Selu in Črničah (vasi 
Batuje, Črniče, Selo, Vrtovin, Malovše, 
Gojače, Potoče, Brje, Ravne in Kamnje), 
pa iz leta v leto narašča. Na letošnji 
januarski seji so se ajdovski občinski

svetniki odločali med dvema rešitvama 
- ali temeljita obnova ali novogradnja. 
Odločili so se za novo stavbo, ki bo ob
segala 230 kvadratnih metrov notranjih 
prostorov - dve igralnici (igralnica za 
1. starostno skupino bo imela tudi 24 
kvadratnih metrov zunanje terase) s 
skupnim osrednjim prostorom ter vse 
potrebne servisne prostore.
Pogodbena vrednost 'na ključ' znaša 

314 tisoč evrov, obsega pa novogradnjo 
(gradbena, obrtniška in instalacijska 
dela), zunanjo ureditev, priključke ter 
mini biološko čistilno napravo.
Vrtec naj bi bil po načrtih zgrajen do 

konca oktobra.

ep

re za uresničevanje prvega dela pe, spremljajoče servisne prostore (čajni 
■ ssspprojekta širitve pokopališča, kuhinji, sanitarije), prostor za hrambo 

Novozgrajeni poslovilni objekt vozičkov za prevoz pokojnika, cvetja 
bo obsegal dve vežici za klasične poko- in druge opreme, prostor za hladilne •

komore, prostor za pripravo pokojnika, 
garažo, upravne prostore za opravljanje 
pogrebne dejavnosti s sanitarijami in 
garderobo, razstavno prodajni prostor 
za pogrebno opremo in cvetličarno. Ob 
vežicah bodo zgradili še nadstrešek (za 
zavetje pred burjo in dežjem v času po
greba). Med obstoječim zidom starega 
pokopališča in novim objektom bo ure
jen še intervencijski dostop za manjša 
tovorna vozila (za postavitev spomeni
kov ipd.). Od vežic proti severu je že re
zerviran prostor za morebitno gradnjo 
nove kapele, dotlej bodo pokojnike k 
cerkvenim obredom vozili v obstoječo. 
Pogodbena vrednost znaša 674.440,57 

evra, denar pa bosta zagotovila občina 
in Komunalno stanovanjska družba 
(iz nerazporejenega dobička prejšnjih 
let). Na razpis za izbiro izvajalca je pri
spelo pet ponudb, najcenejšo je oddalo 
Primorje, s katerim so podpisali pogod
ba 'na ključ'.
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Dva sommelierja in 

sommelierka
Šempeter pri Gorici, 19. maja - V društvu Sommelier Slovenije, ki 
predstavlja Slovenijo v Mednarodnem sommelierskem združenju! 
(ASI), so s podelitvijo diplom zaključili že 18. tečaj prve stopnje J

^Fed 32 novimi sommelierji 
fm/B iz cele Slovenije sta tudi dva 

.LVJLiz ajdovske občine - Matej 
Praček in Erik Žabar, iz občine Vipava 
pa je nova sommelierka postala Andreja 
Škrlj. Vsi so poleg diplome prejeli tudi 
prepoznavno značko društva, komplet 
delovnega pribora in srebrno sommeli- 
ersko posodico za okušanje vina (taste- 
vin) z verižico.
Prvi tečaj je sicer namenjen vsem, ki 

si želijo znanj o različnih področjih 
povezanih s kulturo vina. Različne 
strokovne teme nadgrajujejo predava
nja o primernem obnašanju in odnosu 
do gostov, kot posebnost tečaja pa velja 
omeniti možnost spoznavanja vloge, 
ki jo ima vino v slovenski zgodovini in 
kulturi na sploh. V Društvu Sommelier 
Slovenije ugotavljajo, da se vinska kul

tura v Sloveniji zaznavno dviga, s 
pa se uresničujejo dolgoročni cilji ir 
dosedanja prizadevanja društva 
Po letošnjem prvem strokovnem 

braževanju, ki je trajalo skoraj tri 
sece (82 ur) in je programsko uskla 
z zahtevami svetovnega združenja 
so se tečajniki morali izkazati na 
tevnem pisnem preverjanju znanjj 
je vključeval tudi pisni degustaciji c 
vin ter praktičnem delu izpita, kje 
potrdili degustacijsko znanje ter p, 
zali veščine strežbe. Poleg gostince 
to ljudje zelo različnih poklicev, s 1 
pnim ciljem pridobiti čim več znan 
vinogradništvu in vinarstvu, pozn 
nja predvsem slovenskih in nekat 
tujih vin ter veščin strežbe vin, pa 
znanja o pripravi in strežbi ostalih p
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Primer dobre prakse SADJARJI - POZOR!
Borisa Ježa, 51, iz Lokavca pri Ajdovščini poznamo kot diplomiranega agronoma, recitatorja, organi
zatorja likovnih kolonij, od nedavna pa tudi kot skupnega kandidata dveh največjih parlamentarnih 
strank (SDS in SD) ter SLS in NSi, za župana občine Ajdovščina na jesenskih volitvah. A ker je življenje 
tudi in najprej delo, smo ga povprašali, zakaj se že 14 let vozi na delo v Ljubljano?

leta 2000 sem bil tri leta vod- 
■ja Kmetijsko svetovalne služ- 

be Slovenije. Takrat sem vodil 
mrežo 320 - ih pospeševalcev po celi 
Sloveniji. Zatem sem bil dve leti pomoč
nik direktorja Kmetijsko gospodarske 
zbornice Slovenije, zadnjih osem let pa 
sem direktor GIZ meso -izdelki, torej 
gospodarskega interesnega združenja 
slovenske mesne industrije.

Kar pomeni...
da zastopam interese 23- ih podje

tij oz. 90 % mesnopredelovalne branže 
v Sloveniji - pri dogovarjanju z 'državo' 
'n ministrstvi, z različnimi upravami, 
Gornicami itd. Kot člani vseh pomemb- 

evropskih institucij dnevno ko- 
®Ult'6ramo tudi z evropsko 'birokra- 

al° ipd. Bistvo našega dela pa je, da 
Pomagamo naši mesno - predelovalni 
industriji prodati svoje izdelke, kar po
meni, da pomagamo tudi dobaviteljem 
Mustrije, v tem primeru živinorejcem. 
Dokaj lepe besede. Bodimo bolj kon- 

(fetni. Kako in kdaj je GIZ pomagal 
Prodati slovensko meso in mesne iz
delke?

Se strinjam s konkretnostjo. Torej. 
Pred tremi leti smo prijavili evropski 
projekt »Promocija perutninskega mesa 
vdržavah JV Evrope« s katerim smo pod 
sloganom MOJE NAJ MESO - MESO

EU POREKLA, skozi principe kakovo
sti, varnosti in sledljivosti, predstavili 
evropsko meso (pretežno slovensko) v 
Makedoniji, Srbiji, na Hrvaškem ter v 
Bosni in Hercegovini. Tako smo izve
dli štiri uvodne novinarske konference 
v vseh prestolnicah naštetih držav (800 
udeležencev od tega 120 novinarjev), 
izdelali smo spletni portal v vseh štirih 
jezikih (1.200.000 klikov), v vseh štirih 
državah smo založili brošuro Moje naj 
meso (750.000 izvodov), predvajali smo 
radijske in TV spote (72 % doseg), na 
strokovno, študijsko, večdnevno sre
čanje smo ločeno povabili novinarje iz 
naštetih držav (125 ljudi). Projekt je v 
drugi, končni fazi, vendar še traja.

Gospod Jež, se je to 'izobraževanje' 
potrošnikov splačalo ?

Tovrstne akcije in njih učinkovitost se 
v marketinško oglaševalski stroki me
rijo s posebnimi orodji za vrednotenje. 
V tem primeru so se aktivnosti izkazale 
kot zelo učinkovite, saj so vplivale na 
povečanje prodaje perutninskega mesa 
v teh deželah. Povečano prodajo na teh 
trgih beležijo tudi in predvsem naši pro
izvajalci. S tem je naše združenje gotovo 
opravilo svojo vlogo, saj si tako široko 
zastavljene promocije sama podjetja ne 
morejo privoščiti. Še posebej sem vesel, 
da smo pri tem uspeli pridobiti evropska

lesnin
www.lesnina.si
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Če boste v 10 dneh od 
dneva nakupa našli v 

drugi konkurenčni 
pohištveni trgovini enak 

izdelek po nižji ceni, 
vam bomo tako ceno 
SKUPAJ Z DODATNIM 

5% POPUSTOM 
ponudili tudi mi!*

Senzacionalno
Preden se odločite za nakup 

pohištva, preverite cene v Lesnini 
Nova Gorica, saj vam le Lesnina 

garantira resnično najnižje cene.
Velja za vsa naročila pohištva renomiranih slovenskih proizvajalcev: 
Alples, Svea, Gorenje, Emok, Doma-Ko, Ekotrade, lles, 

Milax, Brest, Murales, Garant, Tom, Meblo Jogi, 
Novoles, Paron...

sredstva.
Kar v številkah pomeni...
Proračun projekta je znašal 

1.692.505,00 €. Od tega je 50 % prispe
vala Evropska unija, 30 % Republika 
Slovenija, 20 % pa podjetja, članice GIZ 
- a. Učinki projekta bodo seveda večpla
stni in dolgotrajni, saj smo uspeli, verja
mem, vzpodbuditi in utrditi tisto, kar je 
pri prodaji najbolj važno - potrošnikovo 
navado !

Ne morem si kaj, da ne bi primerjal 
teh podatkov o črpanju EU sredstev s 
podatki črpanja Občine Ajdovščina, 
ki je v celem lanskem letu uspela pri
dobiti 532.684 €, letos do konca aprila 
še 288.472 €, skupaj torej 821.156 €, se 
pravi nekoliko manj, kot sta za ta pro
jekte uspela 'načrpati' vidva s tajnico

Ja, ampak je pridna tajnica. Vestna 
(nasmešek). Ne poznam razlogov, za
kaj je Ajdovščina pri tem tako skromna, 
niti se ne mislim spuščati v preteklost. 
Kar je bilo, je bilo. Je nam nedosegljivo. 
Pogled moramo usmeriti naprej. Se or
ganizirati. Mi na GIZ - u imamo samo 
eno področje delovanja - meso; občina 
zadovoljuje celo vrsto potreb, torej lah- 
ko govorimo o mnoštvu možnosti, ki jih 
lahko izkoristimo. Če jih ne bomo, bo 
šel vlak mimo. Narediti moramo vse, da 
bi bilo življenje v tej naši dolini še bolj 
prijazno in lepo. Kot je lepa dolina sama. 
In kot so lepe in prijazne prebivalke in 
prebivalci te doline!

tekst mt, foto arhiv BJ

etošnja letina češenj je na neka
terih področjih v naši dolini tako 
slaba, da pomeni za sadjarje, ki so 

računali na prihodek od prodaje tega sa
deža, pravo gospodarsko katastrofo.
Na Kmetijsko gozdarsko zbornico v 

Ljubljano sem poslal oceno škode in 
vprašanje, kaj moramo sadjarji storiti, 
da nam bo škoda priznana in dodeljena 
pomoč.
V nadaljevanju navajam odgovor v ori

ginalu :
Spoštovani g. Štor!
Na osnovi najinega telefonskega razgovora, vam posredujem naslednje informacije, 

ki so mi jih danes dali v zvezi z vašim primerom na MKGP:
Vsi kmetje, pri katerih je prišlo do poškodbe češnjevih plodov, naj škodo takoj pri

javijo občinski komisiji in pridobijo od komisije uradni zapisnik.
Možnosti za reševanje so nato 3:
1. na osnovi zapisnika se lahko kmetom odpiše prispevek za pokojninsko, invalid

sko in zdravstveno zavarovanje,
2. kmetje (KGZS) lahko na osnovi zbranih uradnih podatkov o škodi prosijo za 

pomoč iz naslova »de minimis«, kar pomeni, da dobi kmetija plačilo v vrednosti 
7.500 EUR/ha za obdobje treh let.
3. dodelitev sredstev iz proračuna po zakonu o odpravi posledic naravnih nesreč, 

če je vrednost škode večja od 0,3 promila načrtovanih prihodkov državnega prora
čuna.

Toliko za enkrat... Prosim vas, da pozovete kmete v vseh občinah, da prijavijo ško
do in da mi posredujete gradiva, ki jih imate v zvezi s tem. .

Lep pozdrav,
dr. Dušica MAJER,
vodja Oddelka za rastlinsko pridelavo
Sektor za kmetijsko svetovanje
Kmetijsko gozdarska zbornica Slovenije
Celovška 135
SI-1000 Ljubljana
Sporočilo in napotilo je dovolj jasno, zato vas pozivam, da se obrnete vsak na svojo 

občino, kjer so dolžni nuditi pomoč pri sestavi obrazca za prijavo škode.

Radovan Štorje predsednik Odbora za kmetijstvo v Občini Ajdovščina in 
(lan sveta območne enote K6Z Nova Gorica

Ne glede na to, ali se v tujino odpravimo na krajše počitnice, poslovno ali na daljši dopust, je smi
selno, da se za ta čas dodatno zavarujemo. Zdravstvene storitve v tujini so namreč lahko povezane 
z visokimi stroški.

T
ega se zaveda vedno več ljudi. Vzajemna zdravstvena zavarovalnica zagotavlja v sklopu VzajemnaTujina zdravstveno 
zavarovanje z medicinsko asistenco v tujini.

Katere stroške krije zavarovanje VzajemnaTujina? 
storitve nujne medicinske pomoči, 
nujne zdravstvene prevoze do bolnišnice ali klinike, 
nujno zdravljenje v bolnišnici ali kliniki, 
nujne zobozdravstvene storitve, 
iskanje in reševanje zavarovanca, 
odvetniške storitve,
prevoz obolelega, poškodovanega ali umrlega zavarovanca v domovino, 
pomoč svojcem obolelega, poškodovanega ali umrlega zavarovanca, 
številne druge oblike pomoči.

Da bodo mini izleti, mega potovanja in maksi počitnice varne, sproščene, brezskrbne. Vzajemna svetuje, da se izbere za
nesljivega sopotnika, to je zdravstveno zavarovanje z asistenco v tujini - VzajemnaTujina, s katerim so krite poleg zgoraj 
navedenih stroškov še naslednje storitve:
• 24 - urni asistenčni center, . |
• razlika v ceni, ki jo krije evropska kartica zdravstvenega zavarovanja in polno ceno zdravstvene storitve,
• nujni reševalni prevozi, ki jih ne krije evropska kartica zdravstvenega zavarovanja,
• storitve pri privatnih zdravnikih, katere niso krite z evropsko kartico zdravstvenega zavarovanja.

SVET
razširjena EVROPA

Paketi in zavarovalne premije

Zavarovanje VzajemnaTujina se lahko sklene bodisi za posameznika, bodisi za vso družino ali skupino. Primerno je tako 
za tiste, ki se v tujini zadržujejo kratek čas, kot za tiste, ki se v tujino odpravljajo pogosteje in za daljši čas. Zavarovanje se 
namreč lahko sklene za en dan ali pa s trajanjem do enega leta. Glede na destinacijo potovanja se lahko izbira med območji 
razširjena EVROPA, ki zajema vse evropske države, ne le države EU (ter naslednje države: Maroko, Alžirija, Tunizija, Libija, 
Egipt, Izrael, Libanon, Turčija, Jordanija, Sirija in Kanarski otoki) in SVET.

Izbere se lahko paket glede na zavarovalno kritje in si tako zagotovi zavarovanje po meri. V ponudbi Vzajemne se lahko 
poišče: Mini paket, Mega paket, Maksi paket, Multitrip paket ter Družinski paket - zavarovanje za Hrvaško.

Vljudno vabljeni v poslovalnico Vzajemne v Ajdovščini, Goriška cesta 23/b, vse informacije lahko prejmete tudi na njihovi 
telefonski številki 05 364 3860 ali na sedežu Vzajemne PE Nova Gorica tel. Št. 05 33 83 100 na Cankarjevi ulici 12 v Novi 
Gorici.



TUJEGA NOČEMO, SVOJEGA NE DAMO!
P^dimc v nede^6.junija, 6LASUJM0 PROTI!

Arb rtražnf s porazum pilttlno^eftjem^o^da bi^o^nsko morje še naprej 
mejilo na odprto morje.
PROT! ker stik z mednarodnimi vodami ni dovolj.
Stik kot ga predvideva arbitražni sporazum, bi bil le prehod (»služnost«) preko 
hrvaškega morja.
PROT ker nerešenih vprašanj s sosedi ne smemo reševati razdvojeni.
Vlada mora najti rešitev, ki bo imela široko politično soglasje. Do sosedov moramo 
nastopati enotni!
PROTI, ker je arbitražni sporazum v bistvu nesporazum, saj ga oba glavna 
pogajalca že od dneva podpisa razlagata diametralno nasprotno.
PROTI, ker je Hrvaška z vednostjo slovenskih pogajalcev eksplicitno izjavila, da 
se nič v arbitražnem sporazumu ne razume kot soglasje Hrvaške k teritorialnemu 
stiku Slovenije z odprtim morjem.
PROTI, ker nočemo ogroziti Luke Koper in z njo povezanega slovenskega 
gospodarstva, delovnih mest in blaginje. Brez LASTNE poti do odprtega morja bi 
Koper in Slovenija težko tekmovala s hrvaškimi in italijanskimi pristanišči.
PROT, ker bi Hrvaška, ki ji ne primanjkuje ne morja ne obale, sicer Slovenijo 
odrinila od upravljanja z Jadranom in Sredozemljem. Ogrožena bi bila sedanja 
možnost Slovenije, da ščiti svoje interese pri vseh sporih na Jadranu, tudi o 
žaveljskih plinskih terminalih, ribolovnih conah, plovbi in varstvu narave.
PROTI, ker sl s Hrvaško želimo dobrih odnosov. Krivična rešitev mejnega 
vprašanja lahko te odnose dolgoročno pokvari. Nerešeno mejno vprašanje pa do 
zdaj nikoli ni bilo ovira za dobre politične in poslovne odnose ter turizem.
PROTI, ker ne gre za podporo tej ali oni politični stranki, temveč za odločitev o 
usodi naše države - ce bo sporazum potrjen, poti nazaj ne bo.
PROTI, KER SE SPOŠTUJEMO!
Smo suverena država, članica Evropske unije. Če kdaj v zgodovini, imamo zdaj 
možnost, da uveljavimo pravično rešitev mejnega vprašanja.
PROTI, KER TUJEGA NOČEMO, SVOJEGA PA NE DAMO.
Z zavrnitvijo sporazuma no bo Slovenija Izgubila ničesar, bo pa ohranila 
teritorialno povezavo z odprtim morjem, ki jo na podlagi Temeljne ustavne listine 
neizpodbitno ima.

n.sn 7 i m,-

K‘ Per naš
f ZBOR

za republiko
SDS

VZELI SO NAM KOROŠKO, TRST IN GORICO. MORJA NE DAMO!

imUANSKEVObe

SLOVENIJA

HRVAŠKA

Sedanje stanje, kot ga določata Temeljna ustavna listina in 
Zakon o razglasitvi zaščitne ekološke cone in epikontinentalnem 

pasu Republike Slovenije, Ur. list RS št. 93/05.

SLOVENIJA POTREBUJE TVOJ GLAS!
»Ali ste za to, da se uveljavi Zakon o ratifikaciji Arbitražnega sporazuma med 

Vlado Republike Slovenije in Vlado Republike Hrvaške (BHRAS). ki ga je 
sprejel Državni zbor 19. aprila 2010?*

(PR^)

iffli
it

SLOVENIJA

HRVAŠKA

Stanje po referendumu, če bo sporazum potrjen in se bo meja določala 
po mednarodnem pravu, stik Slovenije z odprtim morjem pa posebej.

£
SDS Oglas je naročil in plačal občinski odbor SDS Ajdovščina SDS

POZVVS Severnoprimorska
OZVVS Ajdovščina-Vipava
Društvo veteranov SEVER severne Primorske
Kolesarski klub Dobrovo
Kolesarski klub IZVIR Vipava

Vabimo na 4. KOLESARSKI MARATON

wnwMt®!si
KOLESARSKI

MARATON

OBELEŽU VOJNE 1991

»PO PO J EH OBELEŽIJ VOJNE 199!«

V soboto 19. junija 2010. Start ob 9:00 uri v Vipavi

Na Kolesarskem maratonu lahko nastopijo vsi kolesarji, ki izpolnijo in podpišejo prijavnico ter dobijo 
kontrolni kartonček. Kolesarji morajo biti stari najmanj 14 let,
PRIJAVE:
Predprijave pismeno ali po mailu na OZVVS Ajdovščina-Vipava.
Prijave in zbor v Vipavi pri vojašnici na dan prireditve med 8,00 in 8.45 uro.
Zborno mesto pred Vojašnico v Vipavi.

1. DESETKRAT ZA SPORAZUM 0 ARBITRAŽI

@3 ZAŠČITO MEJE
Arbitraža je najstarejše pravno sredstvo mirnega reševanja sporov med državami. Omogoča večjo pri

lagodljivost glede postopka in pravil, na podlagi katerih arbitri odločajo. Med petimi arbitri bo tudi slovenski 
predstavnik. Zato odločitev za arbitražo zagotavlja večjo zaščito meje, kot bi jo Meddržavno sodišče v Haagu, 
kaHe predlagala prejšnja vlada.
03 SOŽITJE OB MEJI

Arbitražni sporazum zagotavlja način za pošteno in pravično rešitev mejnega spora, ki je 19 let obreme
njeval odnose med ljudmi na obeh straneh meje. Ker se državi v teh letih nista uspeli sami dogovoriti o poteku 
meje, bo o tem na podlagi njunih argumentov odločilo arbitražno sodišče.

j STANJE NA DAN OSAMOSVOJITVE
Arbitražni sporazum omogoča vzpostavitev stanja na dan osamosvojitve Slovenije 25. 6. 1991. Ž njim 

Slovenija zahteva mednarodno priznanje tega, kar nam je pripadalo na dan osamosvojitve. Namen Arbitražnega 
sporazuma je tudi to, da bo onemogočil enostranske poskuse prisvajanja slovenskega ozemlja.
03 POŠTENO, PRAVIČNO IN TRAJNO REŠITEV

Nadaljevanje statusa quo bi Slovenijo dokončno oddaljilo od neposrednega izhoda na odprto morje. 
Trenutno stanje na terenu za Slovenijo ni ugodno, zato bi bilo nadaljnje odlašanje rešitve za Slovenijo škodljivo,
posledice pa nepredvidljive.
Q NEPOSREDNI IZHOD NA ODPRTO MORJE

Arbitražni spopazum nedvoumno nalaga arbitražnemu sodišču, da določi stik Slovenije z odprtim mor
jem. Stik z odprtim morjem pomeni stik slovenskega ozemlja z odprtim morjem. S takim neposrednim izhodom 
na odprto morje Arbitražni sporazum omogoča več kot sporazum Drnovšek-Račan.03 UPOŠTEVANJE ZGODOVINSKIH OKOLIŠČIN

Za razliko od Meddržavnega sodišča v Haagu, ki odloča le po mednarodnem pravu, arbitražni sporazum 
omogoča bolj fleksibilno uporabo mednarodnega prava. Sporazum nalaga arbitrom, da pri odločanju upošte
vajo življenjske interese Slovenije, dobrososedske odnose, pravičnost ter vse relevantne okoliščine z namenom 

doseči pošteno in pravično odločitev. To pomeni, da bodo upoštevane vse zgodovinske okoliščine.
Sl NAČELO PRAVIČNOSTI

Arbitražni sporazum Sloveniji omogoča ugodnejšo rešitev, kot bi ji jo prisodilo Meddržavno sodišče v 
Haagu, ki od ustanovitve leta 1945 nikoli ni razsojalo po načelu zunanje pravičnosti (ex aequo et bono), saj 
Arbitražni sporazum vsebinsko zajema namen načela ex aequo et bono. Tudi sicer nam zgolj upoštevanje načela 
zunanje pravičnosti ne bi samo po sebi zagotovilo stika teritorialnih voda z odprtim morjem.
Q SODELOVANJE MED DRŽAVAMA

Arbitražni sporazum slovenskemu gospodarstvu odpira nove priložnosti. Sporazum omogoča reševanje 
nesoglasij med državama in boljše odnose med državljani obeh držav, predvsem pa krepi ugled in vpliv Slovenije 
v celotni regiji in Evropski uniji.03 SLOVENIJO

S sprejetjem Arbitražnega sporazuma je Slovenija zaščitila svoje nacionalne interese. Sporazum omogoča 
prihodnji razvoj Slovenije kot pomorske države in Luke Koper kot najpomembnejšega pristanišča v severnem 
Jadranu.03 SPORAZUM

Naj bo deseti ZA vaš. Glasujte ZA mir s sosedi in ZA razumno rešitev mejnega vprašanja. Glasujte ZA 
arbitražni sporazum.

Oglas je naročil in plačal občinski odbor SOCIALNI
DEMOKRATI

'Sidri' na Selovcu
'T^^^^jub slabi napoved^ 

vremena se je 30. maj^ 
Amdvaindvajset pohodni" 
kov odpravilo na 1265 m visolc* 
Selovec. Najmlajši udeležene^ 
je bil star pet let, najstarejša 
je dobro leto v 'penziji'. Poho^ 
smo si zamislili gasilci za nabi" 
ranje moči, saj moramo biti kc»t 
člani operativci vedno fleksibil" 
ni in v dobri kondiciji.

Večina se je odpravila kar od doma, nekaj pa se nas je priključilo v Gojačah, po treh urah hoje smo do' 
segli vrh. Žal pa nas je po okrepčilu na vrhu zajel močan naliv. Vodja pohoda Rok Bavčar je v šali dejad: 
»Ja, gasilci pa res ne moremo brez vode!« Sledil je moker spust v dolino, druženje pa se je nadaljevalo ^ 
gasilskem domu, kjer smo sklenili, da se drugo leto spet odpravimo na pohod. Avtor se ob tej priložnost 
vsem zahvaljuje za udeležbo in obljublja da bo naslednje leto tradicionalni pohod toliko bolj svečan saj 
PGD Selo praznovalo 100 let delovanja. Borut PečenK^

Odkrijte užitek v vožnji. 
Toyota Auris. Že od 11.990

7 2 i

'1Kmalu ha voljo
tudi Auris hibrid.
Zapeljivost novega Aurisa se odkriva 
že ob pogledu na nov, bolj dinamično 
oblikovan prednji odbijač, pokrov 
motorja in novo masko hladilnika.
K uživanju v vožnji pa prispevajo tudi 
nova armaturna plošča iz mehkejše 
plastike, nova oblika usnjenega 
volana z volanskimi stikali za 
upravljanje avdionaprave in usnjena 
prestavna ročica. Če k temu dodate 
še pregovorno kakovost »Toyota 
Optimal Drive« motorjev in izjemno 
prostornost, dobite užitek pred in med 
vožnjo ter tudi po njej.

Uživali boste lahko tudi v vožnji 
s hibridom Auris, kije že na poti 
v vse salone Toyota.

tli 5 &££) ©
Kombinirana poraba goriva: 3.8 - 6,51/IOO km; 
emisij« CO,: 89-152 g/km. Na sliki je vozilo Auris HSD

AVTOSELECT
Industrijska cesta 9, 
Kromberk, Nova Gorica 
<05)330 6070

Today
Tomorrotf/
Toyota



Poskus terapije s pomočjo čudovite živali - konja

Vadba v vodi in hipoterapija
Že tretjo sezono uspešno poteka s sodelovanjem Društva upokojencev Ajdovščina, Kraškim klubom 
'Kapnik' iz Gorjanskega in Združenjem bolnikov s cerebrovaskularno boleznijo, plavanje v bazenu na 
Policah.

adbo v vodi uspešno vodi 
Klavdija Krušeč, diplomirana 
fizioterapevtka, hipoterapevtka: 

»Letos poleti smo uspešno zaključili 
že tretjo sezono terapije oziroma vad
be v vodi. Vadba v vodi je predstavljala 
zame prav poseben strokovni in oseb
nostni izziv, saj smo se odločili, da bo 
namenjena tako bolnikom kot njihovim 
svojcem.«
Terapija v vodi poteka enkrat teden

sko v pokritem bazenu v Ajdovščini. 
Njen cilj je predvsem v ohranjanju in 
'zboljšanju psihofizičnih sposobnosti 
posameznika ter razvijanje pripadnosti 
skupin, »Medsebojno druženje ljudi, 
k'Thjetežka bolezen pripeljala do po- 

polnoma drugačnega življenja, kot so ga 
bili vajeni, je poleg vseh učinkov, ki jih 
ima voda in gibanje v njej na telo, bistve
nega pomena sredinih srečanj,« dodaja 
Kruščeva.
Skupina, v kateri je posameznik naj- 

Mj pomemben, deluje, kljub vsej svoji 
heterogenosti, kot celota. Bolniki in 
svojci si med sabo pomagajo in dobro 
sodelujejo, zato so temu primerni tudi 
rezultati. Iz tedna v teden so bolj samo
zavestni in sproščeni v vodi. Njihovo 
gibanje postaja bolj kvalitetno, gladko, 
njihova drža bolj stabilna, vzravnana in 
boja bolj samozavestna. Veliko delamo 
tudi na ponovnem učenju samostojnega 
Plavanja, kar jim predstavlja še poseben 
izziv.
»Ob rednih sredinih srečanjih pa bi 

rada še posebej poudarila enkraten do
godek - nekakšen poskus hipoterapije, 
ki se je zgodila enkrat lansko in spet en
krat letošnje leto - po zaključku druge 
sezone našega druženja v bazenu.« 
Terapija s pomočjo konja (medicinski 

izraz - hipoterapija) je po Strausovi de
finiciji fizioterapija na nevrofiziološki 
Podlagi z in na konju. Predpisana je s

strani zdravnika specialista. Izvajajo jo 
fizioterapevti z dodatnim znanjem kot 
samostojno obravnavo. Hipoterapevt je 
tako odgovoren za sam potek terapije, za 
ustrezno pomoč pomočnika, za pravil
no vodenje vodiča konja ter za primerno 
gibanje konja med vodenjem.

Konj ima v tem procesu prav posebno 
mesto, saj v primerjavi z drugimi žival
mi, ki se tudi uporabljajo v terapevtske 
namene, omogoča celosten telesni stik. 
Njegova telesna temperatura je za nekaj 
stopinj višja od človekove, njegovo diha
nje pa nekoliko počasnejše. Vse skupaj 
deluje na človeka precej pomirjujoče.

»Tako smo se neko lepo sončno sredo 
popbldne že drugič zbrali na kmetiji na

Brjah. S kolegico Barbaro, ki je tudi hi
poterapevtka, nas je čakal Maksi in nje
gova vodička Kristina Naglost. Kristina 
in Maksi sta nepogrešljivi del našega 
tima, saj smo z otroci iz Centra za izo
braževanje, usposabljanje in rehabili
tacijo iz Vipave pri njih redni gostje že 
vrsto let.

Kristina skrbi za Maksija in njegovo

psihofizično kondicijo, hkrati pa tudi 
ona zaključuje izobraževanje na Ptuju, 
s katerim bo pridobila naziv terapevt s 
pomočjo konja.

Za vse nas je bila ta sreda prav posebno 
doživetje, saj smo do tedaj delale v glav
nem z otroki s posebnimi potrebami in 
je bilo za vse prisotne 'prvič'.

Moj cilj je bil predvsem, da preživi
mo, po celoletnem trudu pri delu v ba
zenu, skupaj en lep popoldan. Malo me 
je bilo strah, kako bo Maksi reagiral na 
odrasle paciente in njihove svojce, kako 
bodo oni reagirali na konja. Imela sem 
pomisleke, če bodo sploh poskušali sesti 
na konja, glede na njihovo gibalno ovi- 
ranost in veliko čustveno vznemirjenje, 
ki je bilo prisotno verjetno pri vseh nas.

Tako lanska kot tudi letošnja sreda je 
bila za vse prisotne nepozabna. Najprej 
so začeli z jahanjem možje po možgan
ski kapi. Tisti, ki so bili letos že drugič, 
malo bolj samozavestno, ostali previ
dno, vendar uspešno. Ko enkrat zlezeš 
na konja ...

Vsak posameznik se je trudil, da bi na 
konju čim boljše sedel. Najti sredino, 
jo začutiti, se poravnati, dobro sedeti - 
obremeniti enakomerno obe sednki in 
biti hkrati sproščen - to ni mačji kašelj. 
Opazovali so drug drugega in komen
tirali dogajanje v maneži. Kar nekaj od 
bolnikov je pred boleznijo imelo že iz
kušnje s konji. Po kapi pa je bilo za vse

prvič. Med tem, ko so bili na konju smo 
se pogovarjali, zgodbe so kar letele iz 
njih. Kdaj se je zgodilo, zakaj, kaj se je 
od takrat spremenilo, kako se borijo za 
čim bolj normalno življenje, kaj jim se
daj več pomeni in še bi lahko naštevala. 
Ni jim lahko, so rekli, se pa da, če je volja 
in pripravljenost.

Konja so zajahali tudi svojci, v večini 
njihove žene, ki so bile prav tako nav
dušene tako nad konjem kot nad samo 
obliko dela. Njihove zgodbe o osamlje
nosti, stiskah in osebni borbi, drugač
nem življenju so se me prav posebno do
taknile. V večini primerov se ponavadi 
na svojce kar malo pozabi. Mislim, da si 
zaslužijo vso pozornost in podporo, saj 
lahko le tako družina funkcionira.

Trudili smo se, da jim bi naš hipo- 
terapevtski tim skupaj z Maksijem, 
Kristino, Mojco in Barbaro polepšal 
dan, jim vlil voljo in upanje, da niso po
polnoma sami.

Ker smo imeli le kratki dve urici, je bil 
moj namen predvsem v neki novi izku
šnji, drugačnemu gibanju, druženjem s 
čudovito živaljo kot je konj in predvsem 
poskus, če bi se ta oblika dodatne terapi
je za osebe z nevrološko simptomatiko 
lahko spravila v življenje,« je svoje priče
vanje zaključila Klavdija Krušeč.

Metka Marušič, DU Ajdovščina
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Dan krvodajalstva
V Sloveniji 4. junija tradicionalno praznujemo Dan krvodajalstva v 
počastitev in zahvalo ljudem, ki darujejo svojo kri, da bi drugim po
magali preživeti. 14. junija obeležujemo svetovni Dan krvodajalcev.

mlajevati in ki prinašajo zagotovilo, da 
solidarnost med nami ne zamira.

Do sredine maja letos je kri darovalo 
515 ljudi, med njimi je bilo 35 mladih 
oziroma tistih, ki so kri darovali prvič. 
281 oseb je kri darovalo na redni teren
ski krvodajalski akciji, ki smo jo orga
nizirali v Ajdovščini 22. in 23. aprila, 
234 pa v šempetrski bolnišnici, kjer na 
transfuzijskem oddelku organizirajo 
odvzem vsak torek in petek.

Svetovni Dan krvodajalcev in sloven
ski Dan krvodajalstva je priložnost, da 
se zahvalimo vsem, ki prostovoljno in 
brez plačila darujete kri - najdragoce-

ba dneva opominjata na prelo
mne dogodke povezane s kr
vodajalstvom. V Sloveniji se 

spominjamo na pred 65. leti prvič kon
zervirane steklenice krvi, 14. junij pa

je rojstni datum avstrijskega zdravnika 
Karla Landsteinerja, ki je odkril sistem 
krvnih skupin AB0.

V Območnem združenju Rdečega 
križa Ajdovščina smo veseli, da pomen 
krvodajalstva na področju ajdovske 
in vipavske občine iz leta v leto raste. 
Predvsem smo veseli, da se za to pleme
nito dejanje odloča vedno več mladih, 
ki nam pomagajo krvodajalske vrste po-

nejše darilo, ki pomeni življenje. Hvala 
vam v imenu vseh, ki jim dnevno rešu
jete življenja in vračate zdravje. Hvala, 
ker nam pomagate nadaljevati dolgole
tno tradicijo slovenskega krvodajalstva. 
Vljudno vas vabimo, da ste tudi v priho
dnje solidarni z bolniki, ki potrebujejo 
transfuzijo krvi.

0ZRK Ajdovščina

Igre dobre volje
Vipava, 27. maja - Cirius, Center za izobraževanje, rehabilitacijo in 
usposabljanje Vipava je bil letos gostitelj Iger dobre volje, ki poteka
jo med različnimi vzgojno - izobraževalnimi zavodi.

a igrah dobre volje je sodelova
lo 7 ekip iz različnih slovenskih 
zavodov, ki usposabljajo osebe s 

posebnimi potrebami. Igre so potekala v 
novi športni dvorani vojašnice Vipava.

Namen iger ni zgolj tekmovanje, am
pak gre za druženje, zabavo, spozna
vanje različnosti. Organizator sestavi 
enostavne športne naloge/vaje, v katerih 
se nato preizkusi vsaka ekipa. Tematiko 
iger so povezali z značilnosti Vipavske

doline in tako so mentorji iz Ciriusa 
sestavili igre, ki ponazarjajo obiranje 
grozdja in češenj, valovanje burje...

Čeprav zagnanosti tekmovalcev na 
parketu in navijačev na tribunah ni 
manjkalo, pa so bili na koncu zmagoval
ci prav vsi, ki so sodelovali, še posebej, 
ko so se potem ob glasbi še skupaj za
vrteli.

ep
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'Kanada po Kanadi'
^^^lani okteta Sotočje in spremlje- 
■ valne ekipe so konec aprila 
^^obiskali slovenske izseljence v 
Kanadi in ZDA. S programom 'Čuti 
Vipavske doline' so prebujali čute roja
kov, ki že desetletja živijo tisoče kilome
trov stran od domače grude. V soboto, 
5. junija, prireja oktet Sotočje večer za 
razvajanje čutov z naslovom 'Kanada po 
Kanadi'. Dogodek v kulturnem domu v 
Šempasu (ob 20.00) bo večer glasbe, sli
ke, besede, dobre domače hrane in vina, 
skratka vse, kar so v z oktetom doživeli 
izseljenci v Kanadi in ZDA.

rl

Ipavska je pripravljena
V soboto 29. maja je lepo napolnjena cerkev sv. Jurija v Šturjah gostila prvi, v nizu štirih koncertov 
Komornega zbora Ipavska pod vodstvom zborovodje Matjažem Ščekom. Vsi, ki ste koncert zamudili, 
jim boste lahko prisluhnili še 13. junija v Braniku, 19. junija v Šmartnem v Goriških Brdih in 3. julija v 
Podnanosu.

^TJFoncert je sodil v sklop priprav na 
veliko mednarodno tekmovanje 

Ja^^evskih zborov v Švici, kamor se 
bo zbor podal v mesecu juliju. Koncert 
je gotovo najprimernejši način, da zbor 
preveri svojo pripravljenost, da zboro
vodja in pevci dobijo občutek in infor
macijo o tem, kaj je potrebno še dodelati, 
da bo nastop pred strogo žirijo vrhun
ski. Komorni zbor Ipavska bo v Švici 
tekmoval na treh področjih: renesansa, 
polifonija in prosti program. Predstavil 
bo tudi dela slovenskih avtorjev in tako 
nedvomno prispeval k prepoznavnosti 
slovenske zborovske literature.

Tudi na koncertu v šturski cerkvi so 
nam predstavili celoten tekmovalni 
program. Tako smo lahko prisluhnili

zanimivemu in lahko rečemo že kar do
delanemu sakralnemu programu, ki je 
vključeval tudi obvezno skladbo tekmo
valnega dela v polifoniji O Crux (skla
datelj Knut Nystedt). Z zelo zahtevno 
skladbo so se pevci pod veščo Matjaževo 
roko uspešno spopadli in verjamem, da 
jo bodo do tekmovanja izpilili do po
tankosti. Prisluhnili smo še delom: Ave 
verum corpus (Jacobus Gallus), Zefiro 
torna (Claudio Monteverdi), Iže heru- 
vimi (Aleksandr Grečaninov), Salve 
regina (Ivo Antognini). Izven tekmoval
nega programa pa še Pater noster (John 
August Pamintuan) in Laudate domi- 
num (Marjan Grdadolnik).

V drugem delu, ko smo se preselili na 
dvorišče ob cerkvi, pa so nam predstavili

še tekmovalne skladbe slovenskih avtor
jev: Lan (Anton Lajovic), Riba faronika 
(Patrik Quaggiato), Ive (Mirko Slosar), 
Pesem od zarje (Lojze Lebič), Dodolina 
pjesma (Davor Bobič) in Turist (Aldo 
Kumar). Predstavili pa so nam tudi no
viteto mlade študentke glasbene akade
mije Petre Grassi, V mraku. Tudi v tem 
delu je zbor navdušil občinstvo. Z veščo 
roko in izredno sposobnostjo interpre
tacije glasbe, Matjaž zapisanim notam 
vdihuje življenje in zna iz pevcev izvabiti 
tisto najboljše, kar zmorejo dati. Le tako 
lahko pride glasba do poslušalca z vso 
svojo dovršenostojo in sporočilnostjo. V 
tem je Matjaž pravi mojster.

In kam se Komorni zbor Ipavska od
pravlja v juliju?

Neuchatel je mestece ob istoimenskem 
jezeru pod švicarskim gorovjem Jura. 
Območje je znano po izdelovanju sve
tovno znanih švicarskih ur. Že od leta 
1985 tu poteka mednarodno zborovsko 
tekmovanje 'International choral festi
val'. Tekmovanje poteka vsako drugo 
leto, udeležujejo pa se ga amaterski pev
ski zbori iz različnih držav Evrope in 
Azije. Strokovna žirija, ki jo sestavljajo 
znane osebnosti zborovske glasbe, izbe
re sodelujoče zbore po strogih standar
dih, ki zagotavljajo visoko kakovost in 
prav zato je tekmovanje pridobilo med 
ljubitelji zborovske glasbe in strokov
no javnostjo velik ugled. Do sedaj je na 
tekmovanju sodelovalo že več kot 6200 
zborov iz 42 držav. Samo za letošnje tek
movanje je bilo prijavljenih več kot 100 
zborov, med katerimi je žirija opravila 
selekcijo.

Pospremimo 'ipavce' in zborovodjo z 
željo, da bi jim tudi tokrat uspelo s svo
jim kakovostnim petjem prepričati stro
go žirijo. Zato srečno dekleta in fantje.

Marjan Krpan
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Mladi glasbeni upi se 

predstavijo
Zemono, 27. aprila - Učenci glasbene šole Vinka Vodopivca \ž 
Ajdovščine so svoje pridobljeno znanje pokazali na kar treh koncer 
tih, v treh različnih dvoranah. Prvi zaključni koncert učencev je bil V 
torek v Vipavi, v sredo v Dvorani prve slovenske vlade v Ajdovščini/ 
tretji pa v četrtek na Dvorcu Zemono.
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►■femonski koncert je odprl trio 
trobent (Eva Bras, Klemen Rosa 

Nejc Gregorič), nato so se pu
bliki posamič predstavili violončelistka 
Polona Soban, kitaristka Manca Kerkoč 
in Eva Gregorc z violo, ki je kasneje z 
Aniko Ploj in Marušo Makovec nasto
pila še v godalnem triu. Harmonikaša 
Matej Pregeljc in Dominik Batgelj sta 
zaigrala skupaj, Patrik Šavli pa pose
bej, medtem ko je za klavir sedla meta 
Červ. Strune na kitari sta spretno pre
birala še Nathaniel Koncut posebej in 
skupaj z Manco Štekar. Pihala so za
stopali Maja Kalin Kete s flavto, Živa 
Lesar na saksofonu in Matej Paškvan

s klarinetom, ki ga je na klavirju spr^ 
mljala kar mama in hkrati ravnatelji^ 
glasbene šole Bernarda Paškvan Moč^ 
je bilo zastopano še petje, mezosopr*' 
mstka Irena Troha, basist Jernej Maji'1 
in sopranistka Nina Tratnik so zap^J* 
posamič, z Borutom Peljhanom pa še v 
kvartetu. Vrhunec večera je bil nedvo' 
mno nastop nagrajenke z domačih ji’ 
tujih tekmovanj, pianistke Mete Fajdiga- 
Za prijeten zaključek večera je s trerx>V 
skladbami (med njimi po zaslugi Sting,^ 
znano Fields of gold) poskrbel še go
dalni orkester, ki ga je energično vodi^ 
Sanja Kaluderovič.
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M'ešani pevski zbor Primorje letos praznuje 30 letnico svojega delovanji 
Jubilej bodo proslavili s slavnostnim koncertom v soboto (5 iu •• pt 
,20.00) na dvorcu Zemono. ‘

Skozi 30 let delovanja se je v zboru zvrstilo več kot 180 pevcev, ki so vsako leto v^ 
desetkrat nastopili na slovenskih odrih. Pogosto so bili tudi v tujini - na Češke^’ 
Madžarskem, Hrvaškem, v Italiji, Avstriji, Nemčiji, Avstraliji, Argentini FrancČ 
Grčiji in Makedoniji, letos se odpravljajo še na Švedsko.

Prva zborovodkinja Mešanega pevskega zbora Primorje je bila Marinka Šuštar V? 
sledil jo je Miran Rustja, ki je na čelo zbora ponovno stopil za Vido Červ. Po KlavdC 
Koloiniju je zboru dirigiral Matej Petejan, kasneje še Josip Mihelčič. Danes n 
pevci stoji zborovodkinja Nadja Bratina. ” j

Zaradi bogatenja kulturnega življenja je MPZ Primorje prejelo petomajsko prizPr 
nje občine Ajdovščina.

Pot v Žapuže 12, Ajdovščina
Tel.: (05) 36 80-210, fax: 36 80-211, GSM: 041 611-071
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Ajdovska galerija bogatejša za 46 del

Donacija Laure Safred
Ajdovščina, 28. maja - Prvič so pod svojo novo streho na ogled dela, 
kijih je Pilonovi galeriji lani podarila Laura Safred, sicer kustosinja 
'nprofesorica na Beneški likovni akademiji v Urbinu. Gre za 46 del iz 
niene zasebne zbirke. Podarjena zbirka je sestavljena iz del izbranih 
slovenskih in italijanskih avtorjev, delujočih na zahodnem obmej
nem prostoru.

ilonova galerija je v letu 2009 
obogatila svoj (pre)majhen depo 
z dobrodušno donacijo privatne 

feke italijanske kustosinje in ume
tnostne zgodovinarke Laure Safred. 
Obrana dela, ki nosijo letnice od 1946 
^ ^06, zajemajo slikarstvo, risbo, fo- 
ttjgrafijoiu grafiko, večina v srednjem 

z/iMalem formatu.
Pitonova galerija tradicionalno plodno 

in redno sodeluje z umetniki in kustosi 
onkraj državne meje, pa naj gre za za- 
tttjce ali Italijane in na ta način veliko 
Mfomore k večji prepoznavnosti in 
1?cdnotenju umetnosti na tem etnično 
ftesanem in zato kulturno še bolj zani
mivem območju. Ajdovska galerija ta 
tulturni, predvsem seveda likovni utrip, 
'istematično proučuje, kajti podlago mu 
)e naredil že Pilon s svojim multinacio- 
ndnim krogom v Gorici. Prav to je eden 
izmed razlogov, da se je Laura Safred 
tdločila podariti 46 umetniških del iz 
listne zbirke prav ajdovski galeriji, k 
tentur je pripomoglo tudi njeno večle- 
too sodelovanje pri razstavah, koloni- 
M, likovnih kritikah ter izmenjavah 
Pilonove galerije. Seveda pa ne gre spre- 
?ltdati tudi dobrih odnosov z direktori

co dr. Irene Mislej.
Donacija Laure Safred se premišljeno 

umešča v opus Pilonove galerije, saj so 
številni umetniki, zastopani v zbirki, že 
razstavljali v Pilonovi galeriji (nekateri 
celo večkrat), drugi spet so sodelovali na 
mednarodni likovni koloniji Vipavski 
Križ, ki je v okviru galerije potekala 
med letoma 1988 - 1999. Leta 1997 je 
vloga likovne kritičarke na koloniji pri
padla prav Lauri Safred.

Kako pa je Safredova pridobila vsa ta 
dela? Po letu 1985, ko je delovala najprej 
kot konservatorka v Moderni galeriji v 
Trstu, potem pa kot svobodna kusto
sinja, likovna kritičarka in docentka. 
Dela so ji podarili umetniki, s katerimi 
je Safredova skozi leta organizirala raz
stave, o njih pisala in pripravljala publi
kacije ali jih študirala kot umetnostna 
zgodovinarka, nekaj umetnin pa je tudi 
kupila. K donaciji je Safredovo, ob že 
povedanem,

vodila želja, da zbirka ostane skupaj 
(in na pravem kraju). Po mnenju Tanje 
Cigoj, ki je zbirko ob odprtju razstave 
predstavila, je med vsemi najbolj drago
ceno delo Avgusta Černigoja.

ep

Plesni utrinki
Ajdovščina, 25. maja - Zadnji teden v maju je Dvorano prve sloven
iš vlade v Ajdovščini spremenil v plesno prestolnico Primorske; 
v organizaciji Javnega sklada za ljubiteljsko kulturo Ajdovščina je 
nornrečtudi letos potekalo regijsko plesno srečanje Plesni utrinki.

TLTa prireditvi se predstavljajo ple- 
|w sne skupine s celotne Primorske 

(Nova Gorica, Sežana, Postojna, 
^rnpeter, Ajdovščina, ...). Še posebej 
^očno je bil s svojimi točkami na do
tiku zastopan domači plesni center 
'DC.

Lozej
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Konkurenca je bila močna, zanos, nav
dušenje in vzdušje v dvorani prav tako. 
Plesalci so pokazali vse svoje znanje in 
se borili za nastop na državnem ple
snem prvenstvu; regijska srečanja po 
vsej Sloveniji namreč nadzorujejo stro
kovni spremljevalci (v Ajdovščini Sinja 
Ožbolt), ki bodo potem, ko si bodo ogle
dali nastope plesalcev po celotni državi, 
izmed vseh izluščili peščico najboljših. 
Ti bodo lahko svoje znanje pokazali 
vnovič in sicer na državnem plesnem 
tekmovanju in se borili za medalje.
Organizator JSKD Ajdovščina je s po

tekom srečanja zadovoljen, tako tudi 
plesalci in njihovi mentorji, ki so z lepi
mi vtisi zapuščali prizorišče, upajoč, da 
bodo svoje točke lahko pokazali tudi na 
državnem prvenstvu.

Vodopivci po starem
Gojače, 29. maja - Sedanja generacija priljubljenega Primorskega akademskega zbora Vinko 
Vodopivec je v petek nastopila v Desklah, to soboto pa bo sodelovala na 7. glasbenih večerih vTabru 
nad Dornberkom. Generacija, ki je med svojim študijem pri Vodopivcih prepevala v sedemdesetih letih, 
pa se je v soboto zbrala na svojem tradicionalnem majskem pikniku.

moški zbor, ki se v Gojačah ne bi ogla
sila - po tradicionalnih fantovskih pe
smih in podoknicah, ki so jih Vodopivci 
vseh generacij radi prepevali dekletom 
in sebi, pa so, proti večeru, vse bolj po
segali tudi po zahtevnejših skladbah, 
tudi tistih, s katerimi so sodelovali na 
raznih tekmovanjih doma in v tujini. 
Resda je tu in tam iz spomina ušel del
ček besedila in tudi kakšen vstop ni bil 
pravočasen, pa so Vodopivci, zdaj že v 
zrelih letih, dokazali, da tudi skoraj po 
štiridesetih letih še niso za staro šaro. V 
teh desetletjih sta se pevska tehnika in 
podajanje glasbe nasploh bistveno spre
menila, v Gojačah pa so pevci dali duška 

v in nostalgično prepevali 'po starem' ter
^^»rimorskem študentskem zboru nad Gojačami. Tokrat so prišli upihnit neizmerno uživali v podaljšanih akor-

^ so bili pevci iz Vipavske doline že 15. svečko, poleg bližnjih, še pevci z dih in malce močnejših vstopih. Ko so
W vedno dobro zastopani, največji obale. Krasa pa tudi iz Ljubljane in celo seveda odpeli še ničkolikokrat prepe-

delež v zboru pa je imela prav omenje- Koroške. Celodnevne 'pevske vaje', kot te žabei so si bili edini) da se je veljalo
na generacija. Zato je tudi razumljivo, so druženje poimenovali, so pospremili potruditi do Gojač ... In naključni mi-
da so pobudo za vsakoletno srečanje še sproščen klepet in kulinarične dobro- moidoči so pripomnili, da ni prav veliko
dali prav pevci iz tega predela in seve- te, seveda pa je bilo vseskozi v ospredju delujočih zborov, ki bi to vodopivsko
da določili tudi lokacijo - lovsko kočo petje. Najbrž ni bolj znane skladbe za himno zmogli bolje odpeti! ep

Polona Krušeč
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Trte in vino - zakladi Primorske
Kmetijsko gozdarski zavod Nova Gorica je letos organiziral že 7. posvetlrte in vino - zakladi Primorske. 
Potekal je v torek, 25. maja 2010 v Hotelu Perla v Novi Gorici. Na njem so se zbrali vinogradniki in vinarji 
iz vseh štirih okolišev Primorske vinorodne dežele: Vipavske doline, Goriških Brd, Krasa in slovenske 
Istre, slovenski vinarji iz zamejstva ter številni strokovnjaki in ljubitelji vina.

TB* etošnji posvet je bil sedmi po vrsti, 
vendar imajo srečanja primorskih 

JLJfrinogradnikov in vinarjev veliko 
daljšo tradicijo. Prvi posvet vinogra
dnikov in vinarjev Primorske je bil na
mreč že pred sedemintridesetimi leti. 
Srečanja so bila sprva namenjena pre
gledu tekočega letnika in ocenjevanju 
vin. Tako imenovani prerezi letnika so 
leta 2004 prerasli v posvete, kjer vinarji 
predstavijo vina določenih sort, ne glede 
na letnik pridelave.

Na letošnjem posvetu Trte in vino - 
zakladi Primorske smo dali poudarek 
belim in rdečim zvrstem ter rose vinom. 
Zvrsti so na Primorskem doma verje
tno prav toliko časa kot vinogradni
štvo. Vsak vinar ima svojstven recept 
za rezanje ali mešanje vin, zato vinskim 
zvrstem zares lahko rečemo vina s pod
pisom vinarja. Po drugi strani pa rose 
vina dobivajo na pomenu v zadnjih le
tih. Povpraševanje med potrošniki ra
ste, kot odgovor na zahteve trge se za 
njihovo pridelavo odloča vedno več vi
narjev.

Po dobrodošlici s penečim vinom in 
češnjami Sadjarskega centa Bilje je v

imenu organizatorja posveta zbrane 
pozdravil direktor Kmetijsko gozdar
skega zavoda Nova Gorica Branimir 
Radikon. S svojo prisotnostjo in nago
vorom nas je razveselil Branko Ravnik, 
generalni direktor Direktorata za kme
tijstvo na Ministrstvu za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano. Sledile so poz
dravne besede župana Mestne občine 
Nova Gorica in poslanca Državnega 
zbora RS Mirka Brulca, predsednika 
Kmetijsko gozdarske zbornice Slovenije 
Cirila Smrkolja in vinske kraljice 
Slovenije Andreje Erzetič. Da je bil do
godek še bolj svečan, so s svojo priso
tnostjo poskrbele tudi Vipavska vinska 
kraljica Nika Gregorič, vinska kraljica 
Slovenske Istre Ana Pucer, Kraljica tera
na Neža Milič in lanska Vinska kraljica 
Slovenije Karolina Kobal.

Posvet se je nadaljeval s strokovnimi 
referati. Prvi prispevek Slovenska živil
ska industrija - stanje in izzivi je pripra
vil docent dr. Aleš Kuhar z Oddelka za 
zootehniko na Biotehniški fakulteti v 
Ljubljani. V njem nam je predstavil sve
tovni, evropski in slovenski vinski trg, 
spremembe v zadnjem desetletju in na

povedi za v prihodnje.
Sledil je referat Primoža Lavrenčiča s 

Fakultete za vinogradništvo in vinar
stvo na Univerzi v Novi Gorici z naslo
vom Identiteta vinorodnega območja - 
primer Vipavca. Bela zvrst Vipavec je v 
preteklosti veljal za pojem dobrega vina 
iz Vipavske doline in upamo, da bo spet 
dobil svoj nekdanji sijaj.

Zadnji prispevek z naslovom Arome 
v vinu - po meri človeka ali instru
menta je pripravila dr. Mojca Bavcon 
Kralj, raziskovalka na raziskovalni eno
ti Kmetijsko gozdarskega zavoda Nova 
Gorica. V svojem referatu nam je spre
govorila predvsem o nezaželenih vonjih 
v vinu, ki jih zaznavamo ljudje, pri nji
hovem določanju pa so nam v pomoč 
tudi analitske metode, ki jih v zadnjem 
času razvijajo v raziskovalni enoti za
voda. Postopek je razložila na primeru 
divjih kvasovk Brettanomyces.

Sledila je vodena degustacija osmih 
vin, skozi katero nas je popeljala spe
cialistka za vinarstvo Tamara Rusjan. 
Vodena degustacija pa je bila le uvod v 
prosto pokušnjo vseh vin, ki so jih pri
spevali primorski vinarji. Letos se jih 
je predstavilo okrog osemdeset s skoraj 
150 vini. Belih zvrsti je bilo preko 50, 
rdečih okrog 60 in rose vin 35.

Organizatorji Kmetijsko gozdarskega 
zavoda Nova Gorica smo zadovoljni, da 
se je posveta udeležilo več kot 250 obi
skovalcev. Iz leta v leto ugotavljamo, da 
so takšna srečanja in druženja potrebna 
in koristna ter zato tudi dobro sprejeta. 
Posvet Trte in vino - zakladi Primorske 
je pravzaprav edina prireditev, ki združi 
na enem mestu vinogradnike in vinarje 
vseh štirih okolišev Primorske vinoro
dne dežele, zato se ob letu osorej ponov
no srečamo.

Mojca Mavrič Štrukelj, 
specialistka za vinogradništvo, 

Kmetijsko gozdarski zavod Nova Gorica

Dobro vam je tako blizu. (||! VIPAVA

POMEMBNO OPOZORILO - TEČAJ
Kmetovalce, ki še nimate opravljenega osnovnega usposabljanja /a i/vaj ,

ce ukrepov varstva rastlin, obveščamo, da bo tečaj potekal v Domu krajan, 
v Biljah, od 7. do 9. junija 2010 v popoldanskem času.

Za informacije pokličite na tel. 33al 222._____

Žlahten zaključek
Ajdovščina, 28. maja - Visoka šola za vinogradništvo in vinarstv^ 
Univerze v Novi Gorici vsako leto pripravi študentski festival vin V 
zaokroži študijsko leto. Študenti imajo tako edinstveno priliko ^ 
vse kar so se med letom naučili, prenesejo v prakso.

'•“'lestival vin je namenjen vsem, ki 
kf svoje znanje na področju vinar- 

JL stva in vinogradništva pridobi
vajo in izpopolnjujejo na tej šoli, pa tudi 
širši javnosti.
Študentje na klasičen festivalski na

čin na dogodku predstavljajo vina in se 
praktično urijo v pristopu do obiskoval
cev oziroma potencialnih kupcev. Na 
ta način se lahko sicer že v času študija 
preizkusijo v promociji in trženju vina, 
ki sta v času velike konkurence nujno 
potrebna.
Kot poudarjajo tudi na vodstvu šole, je 

danes tako, da imamo Slovenci vrhunska 
vina. Glede na povpraševanje, bi lahko z 
našo kapljico prodrli še dlje in naš sloves 
v tujini še trdneje zasidrali, da nam le tr- 
ženjskih veščin primanjkuje, predvsem 
pravi pristop do morebitnih kupcev. A 
če bodo mlade generacije to znale tako s 
pridom uporabljati, kot na letošnjem fe
stivalu, se za utrjevanje Slovenije v svetu 
kot vinske dežele, ni bati.
Na letošnjem že tretjem festivalu se je 

več kot 20 študentov preizkusilo v pred
stavitvi svojih domačih vinskih vzorcev, 
saj jih veliko prihaja iz vinogradniško - 
vinarskih družin; vsak s svojim vinskim

Dianine kapljice T# 
so lahko z drugimi podelili svoje znj 
in izkušnje. ’
Prijetno vzdušje je popestril tudi ob^ 

prve Vipavske vinske kraljice N^ 
Gregorič in posebne vinske zgodbe 
Visoka šola sicer zaključuje peto # 

dijsko leto. 70 študentov in absolvent 
prihaja iz vseh koncev Slovenije in 
zamejstva, prav zato je bila tudi izbjČ 
festivalskih vin zelo pestra. Na pok uši' 
ni so bili tudi vzorci vinarjev s katervcO 
šola sodeluje in jih prideluje v svojem V’ 
nogradu pri Zavinu in Mančah 
Kot sta dejala direktorica pregrad1 

Melita Sternad Lemut in mag. Uffl 
Zorn, asistent za trženjske predmete 1 
koordinator festivala, je po večinom/ 
oretičnem delu študijskega leta ta dof 
dek odlična priložnost, da študenti s> 
znanje prelijejo v prakso; je priložnost1 
popravni izpit'; ko si enkrat na trži^1 
si slabe ocene ne smeš več privoščiti-1 
prav z oceno odlično, lahko zapečati!,, 
tretji študentski festival vin!

Polona Kni*f
foto ^

Beli zakladi nanoških
planin
Ajdovščina, 1. junija - Ob 1. juniju, svetovnem dnevu mleka s< 
Lavričevi knjižnici v Ajdovščini predstavili zgodbe, ki so priso 'l 
literarni natečaj z temo Beli zakladi nanoških planin.

tj'
P&-*
* .

pogledu na preno- 
jjj Bvljeno podobo izdel- 

kov Mlekarne Vipava 
s simpatično kravico Nano 
se je knjižničarkam porodila 
ideja, da bi na temo nanoških 
planin, pašnikov, zdravih 
mlečnih izdelkov in dela na 
kmetiji pripravili literarni 
natečaj.

Prispelo je 44 del, med nji
mi so mladi (pa tudi manj 
mladi, kot je v poročilu ugotavljala 
predsednica strokovne komisije Jožica 
Pizzoni) predpisano tematiko obdelalo 
na zelo različne načine, tudi kot pravlji
co, pesmi ali celo križanko. Predvidene 
so bile sicer tri nagrade, toda žirija jih 
je na koncu podelila pet - prejeli so jih 
Gabriela Stankove, Aleksander Mihelj 
(OŠ Ajdovščina), Neja Mravlja (OŠ

. Sh..
--sli

Črni Vrh), Miha Sever (OŠ Dobi 
podružnica Vipavski Križ) in Sar: 
(Oš Col). Za praktična darila je si 
poskrbela vipavska mlekarna, ki je 
izdelke po dogodku ponudilaše v 
šino. Podelitev priznanj je sprer 
predstava Zmajeva iskra, ki sta j c 
pravila animatorja Din & Dan.
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ALPSKO MLEKO 1L PRIMORSKA ŠTRUCA BARCAFFE 250 g DASH 54 MERIC JABOLČNI NEKTAR VODA COSTELLA 1,5

mnm fJtM A

'COSTBiA
v •ia;2š‘isr'

nrwnTir)fmi^riT?Ti

£4+2 6RATIS
COCKTA CLASIC 1,5 PIJAČA DA 6X 1,5 L NUTELLA

frizerstvo
aniaJanja BENČINA s.p.

V CENTRU FAMA VIPAVA
05 366 52 85, 040 575 662

Goriška cesta 13 
Farna center Vipava
05 36 65 171 
030 693 389

torek, sreda: 09.00- 17.00 
četrtek, petek: 10.00 - 18.00 

sobota: 08.00- 14.00
ponedeljek: zaprto

Mercator
agrooprema

Goriška cesta 13/ Vipava tel.: 05 36 44 868 

ŠKROPIVA ZA VINSKO TRTO DO -15%

a

MULČERJI TEHNOS, INO, BEttfl /
- CEPILNIKI DRV 8 -26 ton *

■ PRIKOLICA MVA 23 T
- KOSILNICE BCS, GASPARDO
- OBRAČALNIKI SENA
• PRŠILNIKI AGROMEHANIKA, ZUPAN

MOŽNOST PLAČILA Z MERCATOR PIKA KARTICO 
TUDI NA 24 OBROKOV BREZ OBRESTI



Svetovno prvenstvo v oranju na 

Novi Zelandiji

drugi konec sveta proti Novi 
Zelandiji smo se iz Slovenije od- 

JL ^ pravili v kar 16 članski ekipi, po
večini Prekmurcev, ki so v lanskem letu 
izredno dobro organizirali 56. svetovno 
tekmovanje. Z beneškega letališča smo 
po 21 urah letenja s postanki v Dubaju, 
Bangkoku in Sydneju končno pristali v 
Christchurchu na južnem otoku.

Prvi stik z gostitelji smo doživeli že 
na carini, kjer so nas kar natančno pre
gledovali zaradi njihove zakonodaje, ki 
preprečuje vnos karkoli biološkega. Da 
smo v državi združenega kraljestva, 
smo spoznali že takoj po prvih kilome
trih vožnje po levi strani cestišča. Do 
Methvena, kraja z nekaj več kot tisoč 
prebivalci, nas je ločilo 70 kilometrov 
poti po ravnini, odeti v jesenske barve. 
Listje je že odpadalo z dreves, travniki 
pa zeleni le tam, kjer je bilo namakano. 
Izrazito kmetijska pokrajina veliko
sti Slovenije leži vzdolž južnega otoka

ob vzhodni obali Pacifika. Na zahodni 
strani se zaključuje s centralnim go
rovjem in kar 18 tritisočaki z najvišjim 
3754 m visokim Mont. Cookom. Te gore 
z urejenimi smučišči so najpomembnej
ši turistični in smučarski centri južne 
poloble.

Otočje Nove Zelandije je nastalo s tek

tonskimi premiki in delovanjem vulka- 
novpred 25 milijoni let. 1600 kilometrov 
dolga država leži na 43 vzporedniku in 
ima podobno klimo kot Evropa. Zaradi 
velikega vpliva oceanov zimske tem
perature redko padejo pod 0°C, poleti 
pa redko presežejo 30°C. V vegetaciji 
so padavine neugodno razporejene, saj 
v gorah pade tudi 1600 mm, ob morju 
in v ravninah pa dobrih 600 mm letno. 
Pogosto dežuje v nalivih. Zaradi izključ
no travnatih pobočji hribov in peščenih 
propustnih tal voda zelo hitro odteče v 
rečne struge, ki so izrazito široke in hu
dourniške.

Tla vulkanskega izvora in z majhnim 
deležem gline slabo zadržujejo padavin
sko vodo, zaradi česar imajo v celotni 
pokrajini in tudi državi pogoste suše, ki 
jih rešujejo s sodobnimi namakalnimi 
sistemi. Druga značilnost celotne drža
ve pa je pogostnost vetrov kot posledi
ca izravnavanja temperatur v gorah in

na oceanih. Pokrajina Canterbury ima 
več kot dvesto vetrovnih dni v letu, s 
hitrostmi tudi do 150 km/h. Borovci in 
evkaliptusi, posajeni v vetrozaščitnih 
pasovih širom pokrajine visoki tudi do 
40 metrov, so edina drevesa v pokrajini.

Nova Zelandija je ena mlajših držav 
sveta. Prvi Evropejec Abel Tasman jo je

odkril pred 395 leti. Zelo majhno število 
prvotnih naseljencev Maorov predsta
vlja le 14 % prebivalstva, blizu 80 % je 
priseljencev iz Evrope, povečini iz an
glosaksonskih dežel, ki so se množično 
pričeli naseljevati pred 150 leti. Država 
velikosti Italije ima le 4,3 milijona pre
bivalcev, kar je za evropske razmere zelo 
malo. Le štiri večja mesta imajo, ostalo 
je povečini kmetijsko podeželje.

Kmetijstvo je najpomembnejša gospo
darska dejavnost države, saj predstavlja 
22 % BDP države. Z več kot 40 milijoni 
ovac je Nova Zelandija prepoznavna v * li.

svetu in tudi glavna pridelovalka me- 
rino volne in ovčjega mesa. Zadnjih 20 
let se reja ovac zaradi manjšega povpra
ševanja po volni in slabše prodaje mesa 
hitro zmanjšuje, povečuje pa se reja go
vedi in je že presegla 15 milijonov živa
li. Štirinajst rejenih živali na prebivalca 
jih uvršča na visoko prvo mesto v svetu. 
Skoraj 16 milijonov hektarjev kmetij
skih zemljišč obdeluje nad 80.000 far- 
merjev. 'Kmetije' obsegajo med 200 in 
20.000 ha. V pokrajini Canterbury smo 
obiskali farme z 12 tisoč hektarji zemlje 
in rekorderja s celo 15.000 govedi. Tudi 
v NZ vsako leto propade 0,1% farm, 
vendar pa so za propad povečini krive 
okoliščine, ki niso vezane na ekonomi
ko kmetijstva. V redko poseljeni pokra
jini, razen majhnih montažnih hiš in 
nadstreškov za mehanizacijo, ni drugih 
objektov. Živali zaradi mile klime nima
jo hlevov, silažne kupe in balirano seno 
zložijo ob koncih parcel, kjer se živali 
prosto krmijo. Največja značilnost pa so 
ograje - paddoks - s katerimi je ograjena 
celotna pokrajina v pravilne pravoko
tnike velikosti med 10 in 20 ha, kjer se 
živali prosto gibljejo in pasejo.

Poljedelski in sadjarski pridelki, razen 
kivija, so namenjeni lastni oskrbi, izvo
zne količine imajo le pri krompirju in 
nekaterih korenovkah, vodilno mesto 
v svetu pa imajo tudi v pridelavi semen 
vrtnin. Na ožjem področju severnega in 
severnem delu južnega otoka pa je v za
dnjem obdobju intenziven razvoj vino
gradništva in vinarstva z več kot 35000 
ha vinogradov z letno rastjo nad 1000 
ha. Vinogradi so sodobni, ravninski, 
klimatski pogoji izredno ugodni za pri
delavo, vina pa po kakovosti zelo dobra 
in konkurenčna. Glavni vinarji in tudi 
ribiči v NZ so Hrvati, med katerimi je bil 
Nobilo tudi glavni sponzor naše priredi
tve. Najpomembnejši izvozni produkti 
so volna in izdelki iz volne, goveje in ov
čje meso, siri, nekatere poljščine in ve
dno bolj tudi vino. Kmetijstvo se uvršča 
na prvo mesto med izvoznimi izdelki 
države. Produkti kmetijstva omogočajo 
tudi velik obseg tekstilne industrije, ki 
je v izvozu takoj za kmetijstvom, tre
tji največji izvoznik (v porastu) pa sta 
zimski turizem in pohodništvo v nara
vi s skoraj 13 % BDP. Največji uvoznik 
novozelandskih kmetijskih pridelkov 
je Japonska, ki jih bogato zamenjuje s 
Toyoto, najpogosteje opaženo znamko

avtomobilov.
Država ima zelo malo industrije, ve

čino industrijskih izdelkov pa je uvo
ženih. V pokrajini Canterbury je vse 
gospodarstvo povezano s kmetijstvom, 
pokrajina je zelo redko poseljena, ljudje 
pa skromni na vseh področjih. Sicer lepo

urejene stavbe so montažne in pritlične. 
Na cestah smo srečevali starodobnike, 
od traktorjev do avtomobilov in dru
gih prevoznih sredstev, ki so še vedno v 
uporabi. Po nekaj dneh bivanja pri njih 
dobiš občutek, kot da ničesar ne zavr

žejo, dokler še ima uporabno vrednost 
Tako kot pokrajina so tudi kraji urejeni 
v pravilne pravokotne oblike s širokimi 
ulicami in lepo urejenimi ohišnicami. 
Novejše novogradnje so sodobnejše, ve
čje, trdneje in bolj na bogato grajene 

Kulinarika, ki smo jo srečali pri naših 
gostiteljih, je podobna njihovemu prvo
tnemu izvoru in ni primerljiva s sredo
zemskim in srednjeevropskim načinom 
priprave hrane. Skromnosti smo bili 
deležni tudi pri nastanitvah in progra
mih, vezanih na samo prireditev. V treh 
organiziranih ogledih v bližnjo okolico 
so nam gostitelji prikazali predvsem 
njihovo kmetijstvo in kar nekaj adrena
linskih športov, po katerih so tudi po
znani v svetu, med njimi divja vožnja s 
turistično ladjo po razburkanem morju 
Nepozaben pa je bil pogled na jutranji - 
žareče rdeč sončni vzhod in zlatorume- 
no obsijana travnata pobočja hribovja 
v ozadju, v jasnih večerih pa na nebo z 
nešteto zvezdami in mlečno cesto, kar 
na Vipavskem le redko vidimo.

Rajko Črv, dipl. ing. kmetijstva, Kmetijska 

svetovalna služba Ajdovščina
(se nadaljuje)
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SPECIALIZIRANA TRGOVINA ZA GORSKO KOLESARJENJE 
IN DESKANJE NA SNEGU

GREGORČIČEVA 10. 5270 AJDOVŠČINA .
TEL: 05 99 52 934
e~mail' kamplctrgovina«siolcom 
www.kamplc.net
Umik POR - PET: KKO - 1900 

SOB; 0900 - 1200

- Nudimo kolesa, opremo, rezervne dele, zaščito, 
priznanih blagovnih znamk za vse gorske kolesarje, 
od rekreativnih, do profesionalnih'

- Nudimo tudi servis koles, smuči in snowboardov'

Akcija: Snowboardi, zimska oblačila, superge... znižano do 501
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MC FLEŠ - nacionalni zmagovalci natečaja

'Evro, kaj nam pomeni?'
Generalni direktorat Evropske komisije za gospodarske in finančne zadeve je v prvem krogu tekmo
vanja izbral 27 nacionalnih zmagovalnih ekip fotografskega natečaja »Evro: kaj nam pomeni?« V vsaki 
udeleženi državi članici EU je bila izbrana ena zmagovalna ekipa. Slovenski nacionalni zmagovalec 
natečaja je ekipa IVIC FLEŠ iz mladinskega centra Hiša mladih.

_____________________(aji/H-i a n l a o-i h
MUBINSKI CINTIIt AJDOViOlU _ " ' 1 1 ......... “ 11 -

kovostnimi prispevki v zadnji fazi izbo
ra. Vsi.finalisti - po eden iz vsake države 
članice - bodo dobitniki profesionalne 
grafične tablice Pen Drive. Finaliste je 
izbrala sedemčlanska žirija, ki so jo se
stavljali dva predstavnika iz Evropske 
komisije, predstavnik državnega mini
strstva, strokovnjak za komunikacije, 
učitelj, fotograf in predstavnik mla
dinske organizacije. V drugem krogu 
tekmovanja je bilo izbranih najboljših 
7 ekip od 27 nacionalnih zmagovalcev. 
Slovenija se v drugi krog tekmovanja žal 
ni uvrstila. Nagrajene fotografije pa so 
že objavljene na spletni strani: www.eu- 
roinphoto.eu, ter na strani mladinskega 
centra www.mc-hisamladih.si 
Čestitamo zmagovalcem!

MC Hiša mladih

Ajdovski taborniki izpeljali 

območno tekmovanje
Ajdovščina, 22. aprila - Taborniki se celo leto učimo razno raznih taborniških veščin. Postavljanje šoto- 
^.Morsejeva abeceda, kurjenje ognjev in orientacija so nekatera od znanj, ki jih mlad tabornik dobro 
ob^da ter si z njimi lahko pomaga preživeti v naravi. Pozno spomladi se vsako leto izvedbe t. i. ob
ločni mnogoboj, tekmovanje v taborniških veščinah med skupinami tabornikov iz rodov v določe
nem območju.

dobro uvrstila, saj so bile v svoji kate
goriji odlični drugi, ekipa Kačke pa so 
osvojile nesrečno četrto mesto, vendar 
lahko za trud tudi lahko dobijo veliko 
pohval.

Območni mnogoboji so predtekmo
vanje za večji državni mnogoboj, ki bo 
letos konec junija v bližini Zreč, kjer se 
pomerijo najboljše ekipe iz območij in s 
tem dokažejo, da so čez leto pridno de
lali in se veliko naučili. Vsem ekipam 
želimo čim več uspehov še naprej ter 
vsem želim en glasen taborniški poz
drav: M-L-A-D-I BORI-BORI-BORI 
ZDRAVO! M. C

A jdovski taborniki smo po ne- 
J9& kaj letih organizirali območni 

A Bimnogoboj, ki so se ga udeležili 
rodovi iz SPOOT - a (Severnoprimorska 
območna organizacija tabornikov). 
Mladi taborniki so se v Palah in bližnji 
okolici potegovali za najboljše ocene nji
hovih znanj. Preizkušali so se v zgoraj
omenjenih disciplinah in še nekaterih. 
Tekmovalci so bili razporejeni v kate
gorije, primerne njihovi starosti. Tako 
je najstarejša ajdovska ekipa Vejvrce 
zasedla prvo mesto v svoji kategoriji. 
Ravno tako je bila uspešna ekipa mlajših 
tabornikov pod imenom Dowje mačke, 
ki svoje znanje že nekaj let pridno izko
riščajo in zmagujejo na raznih tekmo- 
vanjih. Najmlajša ekipa Mucke se je tudi

Pomlad v razredu
Učenci podružnične šole Vrtovin so se odločili, da bodo pomlad in 
vse njene lepote ponesli kar v razred in si tako polepšali vsakdanjik 
med zvezki in knjigami.

jeseni smo stene učilnice po- 
daljšanega bivanja spremenili 

IMrnJav mavrico in vsaka stena je pod 
spretnimi rokami malih pleskarjev do
bila svojo barvo. Tokrat pa so učenci 
oboroženi z barvami, čopiči in paletami

na raznobarvne stene učilnice naslikali 
cvetoče travnike in pisane metulje. Mali 
umetniki so neizmerno uživali in uči
teljice so ponosne na njih. Bravo, mali 
Vrtovinci!

učiteljica Tanja Maver

KTŠD Stomaž prireja že 6. srečanje 
vse prijatelje, da se jim pridružijo 5.

11. ure naprej. Dodatne

PD Ajdovščina vabi na planinski izlet na Stegovnik, 1692 m (nad Tržičem 
in Jezerskim), v nedeljo, 6. junija. Pot je lahka in primerna za vse, vodi 

Mirko Soban. Prijave in vplačila v trgovini NKD Ajdovščina (bivši Štekar). 
Za člane PD Ajdovščina cena 10 evrov, za otroke do 15. leta brezplačno. 

Info: PD Ajdovščina, www.pd-ajdovscina.si

-INTERNET 
-TV <0 
-TELEFONIJA

• SERVIS NA DOMU ma-ko,..
{za fizične in pravne osebe in možnost vzdrževalne pogodbe)

- PRODAJA RAČUNALNIŠKE OPREME 
-PRENOSNI RAČUNALNIKI
-LCD MONITORJI 
-POTROŠNI MATERIAL 
-IZDELAVA SPLETNIH STRANI
- VSA RAČUNALNIŠKA OPREMA ZA ŠOLARJE

Za vaš računalnik vse na enem mestu.
MAKO še vedno odpravi tel<: 05 368 ^ 10
napako vsako! gsm: 041352 645
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Ex tempore v Vipavi letos že Lokavec in čas - maj

osemnajstič!
Vičava 14. maja - Osnovna šola Draga Bajca Vipava je organizirala tradicionalni ex tempore, letos že 18. 
zapovrstjo. Letošnji naslov se je glasil 'Zakladi Vipave.

^■•navadi je, da mladi umetniki nam je letos vreme načrte prekrižalo, 
iščejo navdihe po zanimivih ko- Tako so učenci iz šol severnoprimor- 

* tičkih in ulicah naše, s kulturno ske in obalnokraške regije zaradi dežja 
dediščino in z naravnimi znamenitost- ustvarjali kar v prostorih osnovne šole 
mi bogato obdarjene Vipave, vendar v Vipavi. Kljub temu pa smo dosegli

smisel ex tempora, saj smo bili vsi veseli 
srečanja, sproščenega druženja, ustvar
janja in izmenjave mnenj.

Tako imamo na OŠ Vipava v šolski ga
leriji postavljeno čudovito zbirko likov
nih del, ki predstavljajo Zaklade Vipave 
skozi oči otrok, učencev sledečih šol: 
OŠ Draga Bajca Vipava, OŠ Šturje, OŠ 
Danila Lokarja Ajdovščina, Škofijske gi
mnazije Vipava, CIRIUS-a, OŠ Cerkno, 
OŠ Črni Vrh, OŠ Frana Erjavca Nova 
Gorica, OŠ Čepovan, OŠ Dornberk, OŠ 
Elvire Vatovec Prade.

Pri izvedbi ex tempora so nam po
magali Agroind Vipava, MDK, Incom, 
Mercator - Market Vipava in Mlinotest, 
ki se jim ob tej priložnosti zahvaljujemo. 
Razstava bo na ogled do 24.junija.

Tekst in foto: KL

Pogled na barvit maj na 

MDPM-ju
V Medobčinskem društvu prijateljev mladine Ajdovščina smo tudi letos obeležili - tokrat že petnaj
stič zapovrstjo - Teden vseživljenjskega učenja, ki je potekal od 17. do 23. maja. Projekt koordinira 
Andragoški center Slovenije, lokalna koordinatorica pa je bila tudi letos Ljudska univerza Ajdovščina.

,,|^,^*aša EVS prostovoljka Zanda 
Brikmane je skupaj s prostovolj- 
ko Jano Humar, na veliko veselje 

otrok, obiskala številne osnovne šole v 
zgornji Vipavski dolini s predstavitvijo 
Latvije - "Zemlja, ki poje" ter ustvarjal
nimi delavnicami, na katerih so otroci 
oblikovali pisane okvirje z nacionalnim 
simbolom Latvije - dvopiko pikapolo
nico. V sredo sta Zanda Brikmane in 
Urška Brežnjak obiskali po
družnično šolo Šmarje, kjer 
sta skupaj z nadebudnimi 
učenci izdelali prikupne figu
rice iz cvetličnih lončkov.

V četrtek pa so nas na se
dežu društva obiskali učenci 
Enote Osnovne šole Danila 
Lokarja Ajdovščina. Tudi 
oni so z veseljem prisluhnili 
Zandi in njeni predstavitvi.

Širši javnosti smo predsta
vili delovanje našega društva 
s postavitvijo razstave izdel
kov, ki so nastali v ustvarjal
nih delavnicah ter izdelkov 
krožkaric iz krožka 'Obudimo ročna 
dela' in 'Umetniška loža'. Razstava je 
bila postavljena v izložbi stare trgovine 
Peko v Ajdovščini. Poskrbeli smo, da 
tudi odraslim ni bilo dolgčas. V štu
dijskem krožku 'Ruski jezik in kultura' 
smo pripravili pravo kulinarično popo
tovanje. Sredin večer pa je bil namenjen 
ustvarjanju v ŠK 'Umetniška loža', kjer

smo izdelovali pisane škatle za tisoč in 
eno stvar.

Zelo smo veseli, da je naša ustvarjalka, 
osnovnošolka Sara Fučka, prejela na
grado za svoje likovno delo na nateča
ju 'Jaz in vseživljenjsko učenje', ki ga je 
razpisala Ljudska univerza Ajdovščina. 
Sara je svojo risbo ustvarila v istoimen
ski delavnici, ki jo je na sedežu društva 
vodila akademska slikarka Jana Humar.

Sari iskreno čestitamo!
Teden vseživljenjskega učenja nam je 

hitro minil, vendar mi se učimo dalje. 
Vsak dan in vedno znova. Vsem našim 
prostovoljcem se zahvaljujemo za po
moč pri oblikovanju in izvedbi TVU -ja. 
Izvedba tega projekta je financirana s 
strani Evropske komisije.

V Medobčinskem društvu prijateljev

mladine Ajdovščina smo v petek, 14. 
maja, pripravili prvo delovno srečanje 
vzgojiteljev prostovoljcev na letovanjih 
in prostočasnih aktivnosti društva. Zelo 
smo veseli, da se nam je tokrat pridružilo 
tudi veliko novih prostovoljcev. Srečanje 
je bilo delovno. Prostovoljci so se skozi 
delo v skupinah seznanjali s programom 
in načinom dela v aktivnostih za otroke 
in mladostnike. Izmenjali so izkušnje 
in ideje v živahni debati. Izobraževanje 
sta vodili Ana Bizjak in Urška Brežnjak. 
Zbrali smo zajeten kupček raznovrstnih 
idej - sedaj pa čakamo na priložnost, da 
jih uresničimo. Izobraževanje in uspo
sabljanje mladih prostovoljcev je del 
projekta 'Prostovoljno mladinsko delo', 
ki ga sofinancira Urad za mladino pri 
Ministrstvo za šolstvo in šport.

V sredo, 26. maja, smo organizirali že 
tradicionalen izlet na slovensko oba
lo za 'zlate' bralce osnovnih šol občin 
Ajdovščina in Vipava. To je nagrada za 
učence, ki so devet let prebirali knjige 
iz programa bralne značke. V letošnjem 
šolskem letu je 98 učencev zaključilo 
program bralne značke in prejelo naziv 
zlati bralec.

Po prihodu v Portorož, smo 
si najprej ogledali Kosmačevo 
hišo. Gospa Nadja Leban iz 
Knjižnice Piran je predstavila 
Kosmačevo življenje na obali in 
njegova literarna dela. Podelili 
smo spominska priznanja zla
tim bralcem, potem pa smo se 
zapeljali do Kopra in si ogledali 
stari del mesta. Sledil je prosti 
čas učencev in nekateri iz med 
njih so si že opogumili s skokom 
v morje.

V petek, 28. maja, smo v sode
lovanju z društvom 'Razmetano 
podstrešje' v stari šoli v Vipavi 

odprli razstavo slikarskih del latvij
ske likovnice Aline Asberga Nabergoj. 
Razstavo je odprla Ana Bizjak, ki je v 
uvodnem govoru pozdravila vse priso
tne in predstavila umetniško pot Aline. 
Sledilo je prijetno druženje. Na ogled je 
16 del. Dela si lahko ogledate po predho
dni najavi na 041 986 237.

Jana Humar

2010
Na lokavski šoli se že vrsto let trudimo za oživljanje in ohranjanje 
bogate kulturne in naravne dediščine. Mnoge spretnosti, ki so bile 
nedolgo tega vsakdanje, izginjajo v pozabo.

^Wato smo se odločili, da bomo v
M letošnjem šolskem letu otrokom 

J^^fomogočili spoznavati ročne spre
tnosti šivanja, klekljanja, kvačkanja, ve
zenja in pletenja volne ter košar.

Delavnice s predstavitvijo le - teh in 
praktično izvedbo so potekale v torek, 
11. maja, v okviru praznovanja dne
va šole. Vera Soban nam je predstavila 
pletenje, Mafija Bolko šivanje punčke iz

starši, starši in šolarji. Tako sodelovanje 
starejšim omogoča, da svoja znanja in 
veselje prenašajo na najmlajše in hkrati 
oživljajo in ohranjajo tovrstno kulturno 
dediščino. Po drugi strani pa otroci s 
tem pridobivajo nova znanja, ki niso le
odraz umskega - teoretičnega, temveč 
vključujejo tudi praktično delo. Učenci 
se prek teh dejavnosti notranje boga
tijo, razvijajo spretnosti, koordinacijo,

nogavice, Saša Štrukelj šivanje medved
ka, Marija Slejko vezenje, Pavla Černigoj 
klekljanje, Ivica Batič tkaničenje,. Ingrid 
Marc kvačkanje in Marijan Slejko plete
nje košar.

Na delavnicah so zopet lahko sode
lovale različne generacije skupaj; stari

ustvarjalnost, zadovoljstvo nad izdel
kom, ki ga naredijo in nad samim seboj.

Hvaležni smo vsem, ki ste na kakršen 
koli način prispevali k temu, da nam je 
uspelo povezati koristno s prijetnim in 
pokazati na preproste, a dragocene bise
re naše dediščine. Mara Obed

Dobrodelna akcija

°" .
Nekaterim otrokom ni dano videti 
modrine neba in svobode belega 
galeba. Zaradi omejenih sredstev bi 
počitnice preživeli doma, prepušče
ni sami sebi in ulici, prikrajšani za 
počitniške dogodivščine s prijatelji. 
Poskrbimo, da bi bilo takih otrok čini 
manj! Po svojih močeh prispevajmo 
za njihovo letovanje!

Medobčinsko društvo prijateljev mladine Ajdovščina prične s pripravami na 
poletne počitnice otrok še preden posije prvo spomladansko sonce. 'Pomežik 
soncu' je pobuda Zveze prijateljev mladine Slovenije, s katero skrbimo, da bi 
lahko na letovanja odšli prav vsi otroci, tudi tisti, katerim starši zaradi socialnih 
in finančnih stisk v družinah, ne morejo privoščiti počitnic. Ker želimo tudi 
letos zagotoviti dovolj sredstev, da bi omogočili čim večjemu številu otrok 
brezplačno letovanje, vas prisrčno vabimo, da z naklonjenostjo sprejmete našo 
pobudo in prispevate po svojih močeh. Svoj prispevek lahko nakažete na tran
sakcijski račun 04751 000 1446563, sklic na št. 22, namen: pomežik soncu. 
Najlepša hvala!

Jana Humar
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Mladi kuharji pri izviru Hublja
Da zanimanje za gostinske poklice ostaja, so dokazali mladi nadebudneži iz enote Ribnik ajdovskega 
vrtca, ki so ob pomoči osebja iz gostilne Pri izviru Hublja, pripravili in postregli pravo kosilo.

^^^troci iz skupine čebelic so se po- kuharja Tomaža Piženta so uspešno lu- 
Bgumno spoprijeli z zahtevno na- pili, rezali, sekljali in mešali. Krožnike 

logo. Razdeljeni v dve skupini so so tako napolnili s kremno zelenjavno 
iz prve roke spoznali poklic kuharja in juho, z zrezkom in mladim krompirjem 
poklic natakarja. Pod budnim očesom ter grahom in koromačem. S pomočjo

Jožka Rojca so zamesili in spekli domači 
kruh, ki ga že tradicionalno postrežejo 
pri izviru Hublja. Medtem je ekipa na
takarjev pripravila in dekorirala mize 
ter, kot se za svečano pojedino spodobi, 
vsakemu gostu natočila otroški aperitiv. 
Da je delo v strežbi potekalo nemoteno, 
sta poskrbela Zdravka in Stane Pižent, 
ki sta otrokom tudi predstavila poklic 
natakarja.
Otroci, ki bodo jeseni že gulili šolske 

klopi, so se prijetno utrujeni posedli za 
mize in kot bi trenil pojedli izvrstno 
kosilo. Da je bil nekoliko drugačen dan 
odlična ideja, so dokazovali široki na
smehi na mladih obrazih. Osebje gostil
ne Pri izviru Hublja je bilo nad mladimi 
pomagači navdušeno, zaželeli pa so si, 
da bi se zanimanje za ta zanimiv poklic 
med mladimi obdržalo tudi v prihodnje.

Martin Pelicon, 
foto Patricija Rojc

'Cesarjeva' nagrada varovancem 

VDC Ajdovščina
Ajdovščina, 27. maja - Še vedno smo pod močnim vtisom edinstvenih in čudovitih občutkov, o smo za 
našo gledališko predstavo prejeli 1. nagrado na 15. Srečanju šolskih gledaliških skupin z italijanske in 
'Riše strani meje.

■‘•^ako smo gledališko in igralsko 
rasli vse do 11. predstave (27.

C^Lmaja 2010):
Ideja o Cesarjevih novih oblačilih se 

je izoblikovala ob pripravah na letošnji 
informativni dan na naši šoli. Kot pred
premiero smo se predstavili sošolkam in 
sošolcem, zaigrali smo tudi profesorjem 
b našim staršem, sledile so še predstave 
Jjdovskim in šturskim osnovnošolcem. 
Udeležili smo tudi območnega festiva

la mladinskih gledaliških skupin Vizije 
2°10 in seveda na začetku maja smo na 
'5. Srečanju šolskih gledaliških skupin 
dojili 1. mesto in denarno nagrado 
% evrov.

''•'amesto dolgotrajnih stresnih priprav, 
stiohašega Cesarja', zaradi smeha redko

odigrali do konca. Pravzaprav, po pra
vici povedano, je bilo našim pripravam 
težko reči 'priprave'. V nasprotju z osta
limi sedmimi konkurenčnimi igralski
mi skupinami, je bil naš glavni nastop 
poln sproščenosti. Igrali smo, da bi se 
imeli lepo, za zabavo, 'za smeh', zato 
da bi si pridobili polno novih izkušenj. 
In prav zaradi tega je bila tista sobota, 
8. maja 2010, tako čudovita, saj so vsi, 
predvsem pa glavna, tehnična žirija, vso 
to našo preprostost, sproščenost, uživa
nje v igranju, obenem pa tudi preciznost 
in talentiranost opazili ter jo pohvalili 
na najboljši možen način - s prvo na
grado!
Poleg tega je bila Urška Klanjšček, naša 

dvorna dama, nagrajena za najboljšo

žensko vlogo, cesar, Nejc Skubin, in pa
metni minister, Blaž Volarič, pa sta bila 
nominirana za najboljšo moško vlogo. 
Citiramo besede predstavnika italijan

skega dela žirije, ki je dodal: »Niti be
sedice nisem razumel, a dogajanje sem 
povsem dojel in se iz srca smejal vso 
predstavo, polno humorja - zato čestitke 
za odlično mimiko!«
Naše druženje bi radi zaokrožili z lepi

mi in iskrenimi mislimi in dejanjem.
V pripravah in predstavah smo uživali, 

zahvala nam je bil aplavz gledalcev in 
zadovoljstvo in sreča, da smo ustvarili 
nekaj dobrega.
Pri našem šolskem delu pa smo se se

znanili tudi z življenjem in aktivnostmi 
v Varstveno delovnem centru, zato smo 
takoj pomislili na njihove potrebe, želje 
in cilje, ki bi jih radi uresničili.
Tako je naša odločitev, da prav njim po

darimo denarno nagrado za 1. mesto na 
15. Srečanju šolskih gledaliških skupin, 
postala resničnost.
Denarno nagrado, 1.000 €, smo ob tej 

priložnosti podarili Varstvenemu delav
nemu centru v Ajdovščini, da bodo tudi 
oni lahko uresničili katerega od njiho
vih še neuresničenih ciljev.
Darilni bon iz rok 'našega poštenega 

ministra', Blaža Volariča, sta sprejela 
varovanec Varstveno delovnega cen
tra in direktorica VDC-ja, gospa Sonja 
Hočevar, ki se je tudi v imenu vseh nji
hovih varovancev zahvalila naši gledali
ški skupini za tako srčno dejanje.
Naša Cesarjeva nova oblačila, ki so bila 

prvotno ustvarjena za informativni dan 
naše šole, so nas tako navsezadnje pope
ljala na sam vrh.
Zahvaljujemo se vsem profesoricam, 

predvsenCmami' igre - Urški Krečič, 
Damjani Plešnar za krasno sceno, 
Karmen Ferjančič za glasbo ter seveda 
naši razredničarki Brigiti Slejko, ki je 
poskrbela za lektoriranje in gledališke 
liste, predvsem pa, ker nas je z vzpodbu
dnimi besedami povsod spremljala, na
vijala in bila na nas preprosto ponosna. 
Za konec naj rečemo le »Cesar ... je 

zmagal!«
Gledališka skupina 3. d razreda 

Srednje šole Veno Pilon Ajdovščina

Srečanje profesorjev 

in dijakov v Meringu
Srednja šola Veno Pilon Ajdovščina je v šolskem letu 2009/2010 vsto
pila v dvoletni projekt programa Comenius, v katerem skupaj s par
tnerskimi šolami s Poljske, Cipra, Grčije, Italije, Nemčije in Norveške 
odkrivamo raznolikosti Evrope, se bogatimo ob spoznavanju novih 
kultur, primerjamo prednosti in slabosti različnih šolskih sistemov, 
predvsem pa se ob skupnih projektih učimo strpnosti, spoštovanja 
različnosti in medsebojnega sodelovanja. Projekt zajema tako pro
fesorje kot dijake.

TF^em šolskem letu smo se že ude- 
ležill srečanj na Poljskem, na 

™ Sardiniji in na Cipru. Zadnje sre
čanje je potekalo od 8. do 12. maja 2010 
v nemškem mestu Mering. Srečanja smo 
se udeležili gimnazijca Matevž Šraml 
in Matej Batič spodaj podpisana Špela 
Porok, dijakinja 2. letnika programa 
predšolske vzgoje.

V soboto, 8. maja, smo se trije dijaki 
in učitelji spremljevalci z ljubljanske že
lezniške postaje odpravili na izmenjavo 
učencev v Nemčijo. Po šestih urah smo 
končno prispeli v Miinchen, kjer smo 
prestopili na vlak za Mering. Med vo
žnjo se mi je v glavi odvijal film, kako 
bo, ko bom spoznala 'svojo novo dru
žino'. Kako se bom z njimi sporazume
vala? Angleščino sicer kar dobro znam, 
vendar sem imela vseeno veliko pomi
slekov. Zame osebno je bila to prva iz
kušnja, pogovarjati se z nekom samo v 
angleškem jeziku.

Vlak se je ustavil. Izstopili smo in že 
sem zagledala našo glavno gostiteljico 
gospo Helgo Robeller Zink ter naše so
vrstnike in njihove družine, ki so nas 
gostili. Pozdravili smo se in že je vsak 
odšel s svojim gostiteljem. Stanovala 
sem pri Leni Aumiller. Dekle ima 15 let 
in tako ona kot njena mama sta bili zelo 
prijazni z mano. Ko smo se pripeljale k 
njim domov, sem spoznala še Leninega 
očeta. Gospa mi je pokazala svoj mo
tor, Lena pa me je popeljala po hiši in 
mi pokazala vse prostore in vrt. Ulica, 
vključno z njihovo hišo, se mi je zdela 
zelo prikupna in domače topla. Sama 
sicer živim na vasi, ampak mi je bilo to 
malo mestece zelo všeč.

Zvečer smo se odpravili na šolo, na 
sprejem za prišleke. Prihajali smo iz 
Slovenije, Norveške, Cipra, Grčije, 
Italije, Poljske in jasno iz Nemčije. 
Gostitelji so nam pripravili zelo lep ve
čer, v katerem so nam predstavili zares 
številen šolski pevski zbor, njihov mali 
pihalni orkester, vražjega violinista in

pianista ter bavarske plese. Pozdravili 
so nas ravnatelj šole, predsednik sveta 
staršev, koordinatorka srečanja ter žu
pan Meringa. Na koncu so nas seveda 
postregli s tipično bavarsko hrano in 
pijačo.

Ker so bili naši gostitelji sošolci in med 
seboj dobri prijatelji, smo skupaj preži
veli veliko lepih trenutkov. Brez proble
mov in zadržkov so nas sprejeli v svojo 
družbo in skupaj smo se noro zabavali. 
Večere smo preživljali ob čokoladnih 
fontanah in zanimivih igricah, plesu in 
petju. Ko smo obiskali Augsburg, smo 
šli skupaj tudi po nakupih.

Seveda smo obiskali tudi nekaj zna
nih bavarskih krajev. Ogledali smo si 
vas Oberammergau, grad Linderhof 
Ludvika bavarskega, Amersko jezero, 
Landsberg, eno popoldne pa smo pre
živeli v Augsburgu. Ekskurzije so bile 
nekoliko naporne, saj so navadno trajale 
do poznih večernih ur, a je bilo vredno, 
saj smo videli ogromno stvari, ker je bil 
vsak trenutek dneva načrtovan z nem
ško natančnostjo. Ob tem smo se tudi 
družili in spoznavali med seboj, saj smo 
bili razdeljeni v narodnostno mešane 
skupine, ki so med seboj tekmovale v re
ševanju kviza o značilnostih Bavarske,

ki smo jih spoznavali.
Tema našega tokratnega srečanja je 

bila predstaviti svojo državo skozi na
sprotja. Skupaj s profesoricami smo že 
tedne pred odhodom pripravljali be
sedila, fotografije in drugo gradivo. V 
Meringu je v ponedeljek vsaka država 
izdelala svoj plakat, ki smo jih na koncu 
razstavili v šolski avli.

V Meringu na splošno živijo zelo 
vljudni in prijazni ljudje. Vedno so pri
pravljeni pomagati in ustreči. To sem 
izkusila iz prve roke, saj sem z njimi 
preživela pet dni. Spoznala sem veli
ko novih ljudi in neverjetno se mi zdi, 
da smo postali tako dobri prijatelji. Ko 
je prišel čas slovesa, nismo hoteli oditi, 
pa tudi naši gostitelji so bili žalostni. 
Spomnim se, kako mi je Lena tisti de
ževni dan rekla: »Glej, še nebo joče, ker 
greste.« Neverjetno je, kako se lahko na
vežeš na nekoga v samo petih dneh. A 
smo se, resnično.

To je bila zame zelo lepa izkušnja in 
zahvaljujem se profesorjem, da so me 
izbrali izmed toliko dijakov, ter vsem, ki 
so nam to pot omogočili. Lahko bi rekla, 
da je bila to zame življenjska izkušnja, 
saj ne vem, če bom še kdaj imela tako 
priložnost. Špela Porok
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Praznik učenja
Teden vseživljenjskega učenja v Sloveniji praznujemo že 15 let. To je vseslovenski praznik učenja, s ka
terim širimo zavest o pomenu učenja v vseh življenjskih obdobjih.

judska univerza Ajdovščina je pripravili več kot 60 različnih priredi- 
tudi letos območni koordinator tev, ki potekajo v maju in juniju. Vsem

J^^prireditev v Tednu vseživljenj- je skupno veselje do učenja. Učenja na
skega učenja. Skupaj s partnerji smo različne načine, za različne cilje.

V tem tednu smo obenem zaključi
li natečaj 'Vseživljenjsko učenje in jaz', 
ki smo ga razpisali ob jubileju Ljudske 
univerze Ajdovščina v lanskem letu. 
Prijavljena dela dokazujejo prav pe
strost razumevanja pojma vseživljenj
sko učenje. Prvo nagrado je prejela 
Larisa Rutar za likovno in literarno delo 
'Življenje', drugo nagrado smo podelili 
Martini Repič za literarno delo 'Hasta 
maniana’, ostali nagrajenci pa so bili: 
Sonja Pučka za likovno delo 'Učenje', 
Gregor Hrovatin, Jernej Ušaj, Marko 
Mastnak, Vesna Divovič in Ana Trošt.

Odprtje Tedna vseživljenjskega učenja 
je bilo tokrat v Vipavi. In ker je učenje 
tudi druženje, je bil dan v znamenju 
glasbe in plesa, ki nas povezuje, druži in 
veseli. Boža Bolčina

Znanje strojepisja je lahko 

prednost pri iskanju zaposlitve
Ljudska univerza Ajdovščina že vrsto let izvaja program Ekonomski tehnik ssi. V okviru praktičnega 
pouka poteka v prvem in drugem letniku obdelava in oblikovanje besedil s poslovno korespondenco.

Vabljeni na tečaj 
strojepisja

® a q © & m « 'Si m M

^p-avedeni predmet poučuje gospa 
Vera Kodrič, poleg tega pa že 

aL ^ polnih 35 let vodi tečaje stroje
pisja. Iz dolgoletnih izkušenj s slušatelji

v izobraževalnih programih nam je za
upala, da je sedanje učenje tipkanja na 
računalnikih hitrejše in lažje. Danes zna 
skoraj vsak uporabnik računalnika tip-

Ljudska univerza Ajdovščina napoveduje

Brezplačne delavnice za mlade v programu PUM

• MEDSEBOJNI ODNOSI 2. 6. 2010

. IZDELOVANJE LESENIH OKVIRJEV IN OGLEDAL 3. 6. 2010

• OBLIKOVANJE IZDELKOV IZ SLANEGA TESTA 9. 6. 2010

. PET JEZIKOV LJUBEZNI 17. 6. 2010

Brezplačne eno-urne računalniške delavnice

• RAČUNALNIŠKI PROGRAM SLIKAR 7. 6. 2010

• E-POŠTA H. 6. 2010

• OBLIKOVANJE BESEDILA V MICROSOFT VVORDu 21.6. 2010

Brezplačna delavnica

• ZVOČNA KOPEL IN PREDSTAVITEV KNJIGE TANTRIČNI VODNIK

V SKRIVNOSTNI SVET ŽENSKE SPOLNOSTI 7. 6. 2010

• MAGIČNOST GIBANJA

DELAVNICA SAMOZDRAVILNIH MEDITACIJSKIH ENERGIJSKIH

TEHNIK 8. 6. 2010

kati. Večina začne z dvema prstoma, po
časi pa to razširijo na več. Mnogi na tem 
tudi ostanejo in zgubljajo čas. Osebno 
meni, da bi bilo zelo priporočljivo, da 
bi se tipkanja začeli učiti že učenci v 
osnovni šoli ali vsaj dijaki, ker bodo pri 
nadaljnjem študiju in delu pridobili na 
času ter si olajšali delo in posledice, ki 
nastanejo zaradi prisilne drže pred ra
čunalnikom.

Po besedah mentorice je bilo tudi delo 
v skupini, ki se je srečevala v aprilu zelo 
prijetno, saj je potekalo v sproščenem 
vzdušju in ob zaključku so bile vse ude
leženke zelo zadovoljne. Zagotovile so, 
da bodo doma nadaljevale z delom, saj 
je poleg osnovnih znanj za pridobitev 
hitrosti potrebno veliko vaj. Kar so se 
naučile bodo posredovale tudi svojim 
šoloobveznim otrokom, saj je tak način 
učenja zelo primeren.

Če bi radi izboljšali svoje tipkarske 
sposobnosti potrebujete nekoga, ki vas 
bo učil in usmerjal od začetka do konca. 
Mentor vam ne bo samo povedal kako 
tipkati, ampak vam bo pokazal pravilne 
izhodiščne položaje prstov na tipkovni
ci, kako uskladiti tipkanje in poglede na 
zaslon, kako pravilno oblikovati dopis 
ali prošnjo in vas opozoril na najpogo
stejše napake ter kako jih odpraviti.

Čeprav se v javnoveljavnih izobraže
valnih programih slepega, desetprstne
ga tipkanja učijo večinoma le na admi
nistrativnih in ekonomskih šolah, je 
to znanje več kot dobrodošlo v vsakem 
poklicu, kjer se uporablja računalnik. 
Res je, da se to znanje redko pojavi kot 
eden izmed pogojev za zasedbo delov
nega mesta, vendar z njim lahko pri 
delodajalcu pridobite samo pozitiv
ne točke, najbolj pa izstopa prihranek 
časa pri prepisovanju in pisanju različ
nih besedil, dopisov in podobno. Zato 
Ljudska univerza Ajdovščina sodeluje 
tudi z Zavodom RS za zaposlovanje pri 
dodatnem usposabljanju brezposelnih. 
Vsi, ki ste brezposelni in bi vas ta znanja 
zanimala, se lahko obrnete na svojega 
svetovalca na zavodu.

V Sloveniji je nastalo tudi veliko gra
div za samostojno učenje slepega tip
kanja (v obliki učbenikov, zgoščenk ali 
kot spletni tečaj). Zato vsak lahko najde 
kaj zase. Mogoče se vam zdi nemogo
če, vendar že mnogim je uspelo, da so 
se naučili pisati 10-prstno in slepo, zato 
poskusite!

Helena Furlan

'dele
’%4.ustvari*

;name—*

Ljudska univerza Ajdovščina
vabi v juniju

na brezplačna predavanja in delavnice

DELAVNICA O MEDSEBOJNIH ODNOSIH 

IZDELOVANJE LESENIH OKVIRJEV IN OGLEDAL

ZVOČNA KOPEL IN PREDSTAVITEV KNJIGE TANTRIČNI 
VODNIK V SKRIVNOSTNI SVET ŽENSKE SPOLNOSTI

RAČUNALNIŠKI PROGRAM SLIKAR 

OBLIKOVANJE IZDELKOV IZ SLANEGA TESTA 

E-POŠTA

OBLIKOVANJE BESEDILA V MICROSOFT WORDu

POČITNIŠKI TEČAJ STROJEPISJA ZA UČENCE, DIJAKE IN 
ŠTUDENTE

Napovedujemo 
informativne dneve

za vpise v srednješolske programe za pridobitev 
izobrazbe, višješolski strokovni program Strojništva ter 
dodiplomske študijske programe Fakultete za organiza
cijske vede.

INFORMACIJE T: 05 366 47 50 
Ljudska univerza F: 05 366 47 55 

Ajdovščina GSM: 041 437 785

Cesta 5. maja 14 info@lu-ajdovscina.si 
5270 Ajdovščina www.lu-ajdovscina.si

Rokomet tudi v

Lokavcu
Lokavec, 22. maja - V soboto je v lokavški dvorani potekal prija' 
teljski rokometni turnir, na katerem so sodelovale ekipe deklic iz 
Ajdovščine, Dobravelj in Lokavca. Vse ekipe so prikazale primerno 
znanje rokometa, tekme pa so bile borbene in napete.

^^^eprav je bil turnir revijalnega zna- 
■ čaja in rezultati niso bili v prvem 
^^^planu, pa so prvo mesto osvojile 
domače deklice, saj so premagale obe 
gostujoči ekipi. Vodja rokometnega 
krožka v Lokavcu Jurko Pergar je bil po 
tekmah zadovoljen s prikazanim, saj so 
dekleta dokazala, da trdo delo na trenin
gih ni bilo zastonj. Z delom bo nadalje

val, saj je zanimanje za igranje rokomet? 
veliko. Z Markom Cencičem, trenerjem 
mladih selekcij v ŽRK Ajdovščina, sta s* 
dogovorila, da je po osvojitvi prvih ko' 
rakov rokometnega znanja vsem odprt? 
pot k novemu prvoligašu.
Morda pa bomo nekoč videli kakšn? 

dekle iz Lokavca tudi v slovenskih re'
prezentancah, nikoli se ne ve ..

VZLPAP TUZZ-UlpIKC,
lokavec 130 F, 5270 Ajdovščina 
radovan.velikonjagvelrad.si Gsm 051 683 103

-GRADBENIŠTVO, VSE VRSTE VISOKIH IN NIZKIH GRADENJ
-IZVAJANJE NADZORA
-STORITVE Z GRADBENO MEHANIZACIJO
-ODSTRANJEVANJE CEMENTNO AZBESTNIH OBLOG {salonit)
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Gremo v prvo ligo!
Prav posebno vas gospod Alojz Klemenčič ni potrebno predstavljati 
našim bralcem, saj ste že pisali v naš časopis, predvsem pa vas obča
ni poznajo iz občinske politike, kot občinskega svetnika.

^^^anes bi izkoristil vaš čas, da re- 
■čeva kakšno besedo o ženskem 

rokometu.
Z veseljem.
V Ženskem rokometnem klubu 

Ajdovščina ste že dve sezoni predse
dnik kluba.

Ne vem ali je pravilno; že dve sezoni 
'dl šele dve sezoni. Zdi se mi, da smo v 
tem kratkem času napravili prijazen in 
Mejen klub, ki se je dvignil po organi- 
^cijski in tekmovalni plati. Ko so me 
■tvolili na predsedniško mesto je bilo 
'tanje v klubu porazno. Organizacijsko, 
tredvsem pa finančno, sem podedoval 
eliko luknjo. Še najboljše stanje je bilo 
v tekmovalnih ekipah.
^Jnes smo eden redkih klubov s po- 

7-itWiw i3iianCo( brez dolgov in trdno 
ur8an'\incjj0 Brez sodelavcev v vodstvu 

in športnic z velikim srcem nam 
najbrž ne b'\ uspelo.

Po mojih informacijah niste bili ni
koli aktivni športnik. Kaj vas je sedaj 
^teslo v te vode ?
■'tajveč zaslug' za to ima predsednik 

“Prave Mlinotesta g. David Nabergoj. 
Odlagal mi je, da vsaj začasno pre
žamem vodenje kluba in mi pri tem 
Zljubil podporo. Vedeti morate, da je 
Mlinotest že dolga leta podpornik žen- 
‘kega rokometa v Ajdovščini.
Predlani ste na moje vprašanje 

0 ambicijah ženskega rokometa v 
Ajdovščini kot iz topa izstrelili - prva 
''8a. No, letos se je ta napoved uresni
čila.

Pfs je. Ekipa Ženskega rokometnega 
^aba (ŽRK) je s kar lepim naskokom 
Osvojila prvo mesto v 1. B ženski roko- 
netni ligi in s tem pridobila pravico da 
“aslednjo sezono nastopa v 1. Državni 
gi. Dekleta so si želela napredovanja, si 
5 izborila in ga tudi zaslužijo.

Tekmovanje v 1. državni ligi zahteva 
seveda tudi drugačen pristop in višje 
zahteve tako po tekmovalni, organiza
cijski in tudi finančni plati.

Prej sem omenil, da smo pridobili 
pravico nastopa v višjem tekmovanju. 
Odločitev ali bomo v tem tekmovanju 
tudi nastopali, je bila na upravi kluba. 
Zavedali smo se, da bi z odločitvijo, da 
ne gremo v 1. ligo, razočarali vse tek
movalke in trenerje, ki so v tej sezoni 
goreli prav v želji dokazati, da smo tako 
kot moštvo in klub zreli za to tekmova
nje. Hkrati smo se zavedali, da prevze
mamo na hrbet breme, ki je predvsem 
po finančni plati težje.

Kaj je vplivalo na vašo odločitev ?
Predvsem nas je obremenjevalo vpra

šanje, če smo finančno sposobni tega 
koraka. Zavedali smo se namreč, da 
moramo zbrati toliko sredstev, da bomo 
servisirali tako prvo ekipo kot tudi 
vse ostale ekipe, ki jih imamo v klubu. 
Imam občutek, da so gledalci in igral
ke z veseljem sprejeli moje besede, ko 
sem po zadnji tekmi in prejetju medalj 
in pokala razglasil, da imamo general
nega sponzorja in da se bomo v novi 
sezoni imenovali Ženski rokometni 
klub Mlinotest Ajdovščina. Spet se tu 
srečava z imenom predsednika uprave 
Mlinotesta.

naš klub.
Rastejo nove igralke tudi doma ?
Pravzaprav je največje veselje videti 

vsak dan večje število deklic, ki redno 
obiskujejo treninge v vseh kategorijah; 
od mini rokometa do kadetinj. Prav tu 
vidimo prihodnost kluba in ženskega 
rokometa. Vsaj v dveh kategorijah spa
damo v sam slovenski vrh. Vesel sem 
tudi, da so tudi trenerji zrasli doma, 
zato tudi spodbujamo in omogočamo 
dodatno šolanje v tej smeri. Pričakujem 
pa več sodelovanja staršev. Oboji se mo
ramo zavedati, da zraven športnega iz
obraževanja oblikujemo tudi osebnost 
otrok. V ekipi se je potrebno naučiti 
sprejeti zmage in poraze , predvsem pa 
garati za moštvo.

Ima klub dovolj igralk za višji nivo 
nastopov ?

Ogrodje ekipe bo tako kot letos. Iskali 
bomo okrepitve na igralnih mestih, kjer 
je izbira manjša. Računati je potrebno 
tudi na morebitne poškodbe. Zanimivo 
je, da so nekatere igralke iz primorskih 
klubov same izrazile željo nastopati za

Prejeli ste odlikovanje in nagra
do kot pomemben kolektiv v občini 
Ajdovščina za leto 2009.

Ja, lepo je, če dobro delo opazi tudi 
okolica. Lokalna skupnost (občina) bi 
morala ceniti promocijski učinek špor
tnikov. Neštetokrat se v javnih glasilih 
namreč omenja kraj, od koder ekipa

Kadetinje pete v državi
^članicami ŽRK Ajdovščina so prvenstvo končale tudi kadetinje. Naključje je hotelo, da sta obe ekipi 
Zadnji tekmi odigrali prav z Naklim.

M
*edtem ko so bodoče prvoli
gaške pred domačim občin- 

Lstvom zmagale, pa so kadeti
nje na Gorenjskem sicer izgubile (23 : 
28, polčas 13 :11), toda na koncu zasedle 
odlično 5. mesto v Sloveniji.

Na zadnji tekmi so se pri Ajdovkah 
izkazale reprezentantka Dominika 
Mrmolja z desetimi zadetki, po tri gole 
pa sta dosegli še Tadeja Kovač in Tina 
Brecelj. Omeniti je treba, da so v letošnji 
sezoni te igralke na domačem parketu 
izgubile le enkrat in sicer v finalnem 
tekmovanju proti letošnjim prvakinjam, 
igralkam Krima.

Trenerka Ana Žigon je na mlade per
spektivne in delavne igralke zelo pono
sna in zagotavlja, da se bo v prihodnje o 
njih še veliko govorilo in pisalo. rl

prihaja, da o koristnem delu pri vzgoji 
mladine niti ne govorimo.

Vaše želje ?
Saj sva še vedno pri rokometu? Želim 

si, da bi v klubu nadaljevali s takim tem
pom razvoja, se obdržali v 1. Ligi in za 
prihodnost ustvarjali čim boljšo ekipo.

Iščemo način, da bi vzbudili zanima
nje in pripadnost tudi pri gledalcih. 
Pričakujemo, da bodo na tekme najprej 
začeli prihajati starši rokometašic, ki 
bodo z lahkoto širili to pripadnost na 
svoje okolje. Tekme brez gledalcev so 
kot juha brez soli.

Naj končava z letošnjim uspehom. Je 
bilo kaj proslavljanja?

Naključje je bilo, da smo zadnjo tekmo 
odigrali doma. Že prej smo vedeli, da 
smo zmagovalci, vendar smo slavje pri
hranili za konec prvenstva. Bilo je lepo, 
razigrano in prijetno. To je bil seveda 
večer igralk in trenerja. Le oni so vedeli 
koliko modric, poškodb in odpovedo
vanj je bilo vloženih v ta uspeh, zato 
moja čestitka najprej njim. Čestitko gre 
razumeti tudi kot zahvalo.

Ob Mlinotestovih dobrotah je druže
nje trajalo dolgo v noč.

Hvala za vaš čas.
Tudi vam hvala. Venomer poudarjam, 

da je potrebno ženski rokomet na vseh 
nivojih neprestano in ob vsaki priliki 
predstavljati javnosti. Le tako bo postal 
del okolja v katerem deluje. Pri tem se
veda lahko veliko pomagate.

mt

Po 14. letih spet I. liga in novo (staro) ime

Mlinotest se vrača kot 
generalni pokrovitelj
Ajdovščina, 14. maja - Ajdovske rokometašice so se po 14. letih zo
pet uvrstile v 1. državno rokometno ligo. Napredovanje so si zago
tovile že nekaj kol pred koncem.
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Jadnja tekma proti Naklemu ni 
več odločala o ničemer in tako so 

lAjdovke tekmo tudi začele - me
dlo in nezbrano. Proti koncu tekme pa 
so le strnile svoje vrste, saj niso hotele 
razočarati svojih- navijačev. Tekmo so 
dobile z rezultatom 31 : 27 (13 : 14).

Za ŽRK Ajdovščina so igrale: Janja 
Sirnik, Aneja Ličen, Teja Savnik, Maja 
Trampuž 1, Suzana Groff 1, Dominika 
Mrmolja 1, Mojca Harej 5, Mateja 
Kavčič 5, Sara Pugelj 6, Aneta Žižmond, 
Mira Marjanovič 10, Darja Stres 2, Tina 
Brecelj in Tjaša Logar, trener Branko 
Leban.

Po tekmi se je seveda začelo veliko ra
janje domačih igralk, saj so po dolgem 
času odrekanja, marljivega dela na tre
ningih in seveda uspešnega igranja, le 
dočakale konec sezone. In to na prvem 
mestu, ki so si ga tako zelo želele.

Vrhunec je slavje doseglo, ko je pred
stavnik Rokometne zveze Slovenije 
Karlo Kastelic domačinkam predal po
kal in medalje za doseženo L mesto v L 
B državni rokometni ligi, ter jim zaželel 
uspešno igranje v najvišjem rangu tek
movanja. Spregovoril je tudi predsednik 
kluba Alojz Klemenčič (na fotografiji) 
in se zahvalil vsem, ki so kakorkoli po
magali pri tem uspehu, ter jih prosil za 
še nadaljnje sodelovanje. Zahvalo si ob

igralkah in trenerju Lebanu zaslužijo 
mnogi, posebej pa še Mojca Volk in Jože 
Rebek. Ne smemo pozabiti niti Radiše 
Popoviča, bivšega trenerja, ki je z dekle
ti začel “projekt 1. liga”.

Ob koncu svojega nagovora je 
Klemenčič še posebej razveselil igralke 
in vodstvo, pa tudi vse ljubitelje roko
meta, saj je naznanil, da se h klubu kot 
glavni pokrovitelj vrača znano ajdovsko 
podjetje Mlinotest d.d. Kot je dejal, 
bodo storili vse, da bo klub normalno 
deloval v višjem rangu tekmovanja. 
Klub bo treba tako igralsko kot organi
zacijsko okrepiti, ter delovanje dvigniti 
na višjo raven.

Po tekmi so se igralke in vodstvo po
mešale med najzvestejše navijače, kjer 
so sproščeno kramljali o minuli sezoni. 
Vzdušje so še dodatno polepšale speci
alitete novega pokrovitelja Mlinotest 
d.d., ki jih ni treba posebej predstavljati.

Dekletom želimo uspešno nastopanje 
v 1. državni ligi, vse ljubitelje rokometa 
pa vabimo, da se v čim večjem številu 
zberejo na domačih tekmah, ter s svojim 
navijanjem pripomorejo k njihovi čim 
boljši igri, in posledično tudi uvrstitvi. 
Konec koncev bodo v Ajdovščino spet 
prišle nekdanje velike tekmice Krim, 
Olimpija ...

db
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Novi Kia Sorento s 7 - letno 

garancijo
[Jovi Kia Sorento, luksuzni športni terenec, se ponaša s svežo podobo, udobnejšo in še bolj limuzinsko 
notranjostjo ter novo generacijo pogonskih motorjev. Novinec je na voljo z zelo zmogljivima 2,0 - m 
2,2 - litrskima dizloma, ročnim in samodejnim 6 -stopenjskim menjalnikom ter številnimi opremskimi
paketi.

^■^Punanja podoba novega Sorenta 
J ponazarja futurizem in zazr- 

4hdftost v prihodnost, ki ju dokazuje 
evropski oblikovalski pristop slovitega 
nemškega oblikovalskega guruja Petra 
Schreyerja, ki je vodil oblikovanje s po
močjo hišnih oblikovalskih centrov v 
Kaliforniji, Nemčiji in Koreji.

Z veliko mero 
stilske dovrše
nosti in prefi
njenosti razva
ja notranjost.
Na armaturni 
plošči najbolj 
izstopajo špor
tni merilniki 
z osvetlitve- 
no tehniko 
Supervision. Iz 
sveta prestižnih 
limuzin izvira 
atraktiven in 
tehnično zelo 
dovršen audio 
sistem s pri
ključki AUX,
USB in iPod za 
zunanje glasbe
ne nosilce. Del
svobodomiselne filozofije, s katero raz
vaja novi Sorento na vsakem kilometru, 
predstavlja še velika panoramska streha.

Prtljažnik, ki je ob prevozu večjih in

daljših predmetov enostavno povečljiv z 
zlaganjem druge in tretje sedežne vrste, 
meri že v osnovi 1047 litrov, zahvaljujoč 
dvojnemu dnu pa je povečljiv na maksi
malnih 1546 litrov.

Že serijska oprema zajema različne 
varnostne dodatke kot so zračne bla
zine in zavese, elektronski stabilnostni

sistem (ESP), sistema za samodejno za
viranje med vožnjo po klancu (DBG) 
in naprava za vzdrževanje hitrosti med 
spuščanjem po klancu (HDC). Za vzvra

tno vožnjo skrbi doplačilna kamera s 3,5
- palčnim displejem. Novi Sorento je na 
EuroNCAP preizkusnih trčenjih dose
gel vseh pet zvezdic in sicer po novem, 
strožjem načinu ocenjevanja.

Sorento navdušuje z zelo zmogljivima 
in varčnima dizelskima motorjema (2,0
- litrski z močjo 110 kW/150 KM in 2,2 -

litrski z močjo 
145 kW/194
KM) v vseh 
okoliščinah, 
motorja pa 
nista zgolj 
zelo zmoglji
va, temveč 
sta tudi zelo 
varčna in či
sta - povpreč
na emisija 
C02 doseže le 
169 oz. 171 g/ 
km (različica 
z ročnim me
njalnikom in 
2 - kolesnim 
pogonom). 

Novi
Sorento ohra
nja izvrstne 

terenske lastnosti svojega predhodnika, 
saj njegov stalni samodejni 4 - kolesni 
pogon deli pogonsko moč med pred
njim in zadnjim kolesnim parom glede

na oprijem koles s podlago. Omenjeno 
poslanstvo ima na skrbi sistem TOD 
(Torque On Demand) z elektronskim 
krmiljenjem viskozne sklopke, ki poraz
deli pogonsko moč motorja na tisti par 
koles, ki ima boljši oprijem.

Novi Sorento je s 7 - letno garancijo 
(velja za celotno vozilo!), z zelo bogato

serijsko opremo in maksimalno varn<?' 
stno opremo na voljo že od 26.990 EUI1' 
Na 27 mestih po vsej Sloveniji in ji*1 
www.kia.si/sorento.

Preizkusite ga in se prepričajte zalc^ 
edino Kia v Evropi ponuja 7 '
rancijo za celotno vozilo!

(kTa) KIA MOTORS
Official Partner

Nepremagljiva ponudba do konca svetovnega prvenstva

pro_cee'd worl<j cup edition

9.850

Nova VENCA 12.990 EUR
Nova mestna lepotica, 
dobitnica prestižnih 
nagrad za obliko, Popolna 
varnost in udobje. 7 let 
tovarniške garancije.

Novi SOUL-2.800 EUR
Urbani crossover s popolno 
varnostjo in udobjem.
ABS + EBD, ESP, 6x airbag, 
aktivni vzglavniki, kiima, 
el. paket, audio oprema...

Novi SORENTO 26.990 EUR
Popolna varnost in udobje, 
ABS + EBD, ESP.TCS, MAC, 
DBC, 8x airbag, aktivni 
vzglavniki, klima, el. paket, 
avdio oprema.,.

Novi 2011
Sportage
Km<alu v Klinih salonih!

...

wer to Surprise*
KIA MOTORS

www.ng.kia.si
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